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#TUPERIÓDICO

#ELTEUPERIÒDIC

Arranca el curso escolar con la 
apertura del IES Camp de Túria

“La prevención de los 
incendios es mi prioridad”

Robert Raga (PSPV), alca lde 
de Riba-roja de Túria

‘A mos redó’ obri la Fira i Festes 
de Sant Miquel 2024  PÀG. 2

LLÍRIA

Repasamos la actualidad de 
Riba-roja de Túria con su alcalde, 
Robert Raga, en el nuevo paseo 
de Frida Kahlo. PÁGS. 8 Y 9

ENTREVISTA

MÁS DE 800 ALUMNOS HAN 
INICIADO LAS CLASES EN EL 
NUEVO INSTITUTO DE LLÍRIA
PÁGS. 16 Y 17
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Llíria es bolcarà, un any més, 
amb la Fira i Festes de Sant Mi-
quel, unes celebracions patro-
nals plenes de tradició, cultura i 

gastronòmica ‘A mos redó’ mar-

patronals de la capital del Camp 
de Túria.

La programació d’enguany 
comptarà amb les actuacions 
estel·lars de l’artista Ana Guerra 
que es va donar a conéixer en el 
programa televisiu Operación 

-

un espectacle en tribut a Camilo 
Sesto acompanyat per la David 

Música gran protagonista
La regidora de Festes, Mª José 
Llopis, ha assenyalat que “la 
presència de la música de les 
nostres agrupacions és una de 
les senyes d’identitat de les nos-

d’estes jornades, i el Concert 

càrrec de la Banda Primitiva i la 
Unió Musical de Llíria, serà un 
dels actes centrals, en el qual, a 
més, homenatjarem en esta edi-
ció al reconegut director de la 
nostra localitat, Álvaro Albiach”. 

També cal sumar els concerts 
que realitzaran la Banda UDP 
Llíria-Camp de Túria-Serrans 

-
sical Edetana Vicente Giménez 

-

de Sant Miquel. Igualment, en 
esta edició es comptarà amb 
l’actuació extraordinària de 
l’Orquestra de la Comunitat Va-

australià Choirworks de Brisba-

Entre els actes culturals de les 

manera, el clàssic teatral ‘La 
-

de la Junta Local de l’Associa-
ció Espanyola Contra el Càncer 

-
da a la gent gran del municipi, 

-

La programació de la Fira 

guiades, activitats esportives, 
-

d’octubres amb els actes com-

Llíria celebra la Fira i Festes de Sant Miquel 2024 
amb una programació plena de tradició i cultura
EL PROGRAMA D’ACTES FESTIUS COMPTARÀ AMB LES ACTUACIONS ESTEL·LARS DE L’ARTISTA D’OT ANA GUERRA, 
L’EUROVISIU DANIEL DIGES, L’ORQUESTRA VÉRTIGO REVOLUTION I EL TRADICIONAL CONCERT DE LES BANDES
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La millor gastronomia de Llíria torna a ‘A mos 
redó’ del 12 al 15 de setembre en la plaça Major

memoratius de ‘Any Estellés o 
el Mig Any Faller que comptarà 
amb l’actuació de l’orquestra 

Actes religiosos
Els actes religiosos, organitzats 
per la Germandat de Sant Mi-
quel, seran els protagonistes 
del cap de setmana gran de les 

Miquel des del seu monestir se 

tindrà lloc la solemne processó 
inteparroquial.

San Miguel “tornaran a ser el 
punt de trobada de la ciutadania 
de Llíria i dels milers de perso-
nes que ens visiten per estes da-

tes, unes jornades que ens per-
meten gaudir, des de la tradició, 
en una gran varietat d’actes 
d’oci i germanor”, ha destacat el 
l alcalde Joanma Miguel. 

Fira d’atraccions
Un altre dels grans atractius 

que estarà a barri de Mura, del 

-
tada a xiquets i xiquetes amb 
trastorn de l’espectre autista 

-
taran sense llum i so.

La Fira ‘A mos redó. Produc-
tes de Llíria’ tornarà a conver-
tir-se, un any més, en la gran 

-
pital del Camp de Túria. L’es-
deveniment, organitzat per la 
Regidoria de Comerç amb la 
col·laboració de la Federació 
del Comerç de Llíria, se cele-

mes de setembre i estarà obert 

a la plaça Major. 

d’establiments d’hostaleria, 
alimentació i oci de la localitat, 

una selecció dels millors pro-
ductes gastronòmics de Llíria. 

Les persones que visiten 
“A mos redó” podran degus-

programació d’actuacions de 

Juvenil Unió Musical de Llíria 
serà l’encarregada d’obrir este 
programa en la inauguració 

La regidora de Comerç, Ma-
ría José Llopis, ha destacat 

“marca de nou l’inici de les 

de les pròximes setmanes”. 
“És una cita indispensable per 

-
tronòmica de la nostra ciutat, 
acompanyada d’un gran am-
bient, per la qual cosa convi-
dem a veïns i visitants a visitar 

REDACCIÓLLÍRIA 
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La Ruta Anem compleix 10 anys 
acompanyant xiquets al col·legi 

L’Ajuntament de la Pobla de Va-
llbona ha convocat els Premis 
Teodor Llorente de narrativa i 
poesia, dotat amb 1.000 euros 
de premi en cadascuna de les ca-
tegories, els quals venen acom-
panyats un any més pels Premis 
Maria Roca de narrativa juvenil. 
La novetat és la inclusió del cas-
tellà com una opció més per als 
participants. Per tant, les obres 
es poden presentar tant en va-
lencià com en castellà.

Aquesta opció també s’ha in-
clòs en els Premis Maria Roca 
de narrativa juvenil, amb la qual 
cosa s’ofereix un major nombre 
d’opcions a les persones d’entre 
12 i 17 anys que vulguen presen-

tar les seues obres.
A més, com a novetat s’ha 

convocat el Premi Antoni Josep 
Cavanilles i Palop d’investigació 
Local, dotat amb 3.000 euros i 
que consisteix en la generació de 
projectes d’investigació sobre la 
Pobla de Vallbona.

El projecte guanyador, que 
serà anunciat també durant la 
‘Nit de les lletres’, disposarà de 
huit mesos per a completar la 
seua investigació.

El termini de presentació con-
clou el 20 de setembre i els pre-
mis s’entregaran en la ‘Nit de les 
lletres’, que se celebrarà a l’audi-
tori de la Casa de Cultura el 27 
d’octubre. 
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LA POBLA DE VALLBONA
P.ATRICIA GUZMÁN

SAN ANTONIO 
DE BENAGÉBER

El Centre Social de la Pobla de Vallbona ha acollit el passat 7 de setembre l’acte de proclamació de les 
Falleres Majors de 2025, Aroa i Carla, i de les seus Corts d’Honor de la Junta Local Fallera. Aroa i Carla  
prenen el relleu de María i Aitana, que durant l’últim any han sigut les màximes representants de les 
festes. Aquest esdeveniment marca l’inici en el calendari festiu de les pròximes Falles a la localitat.

Proclamació d’Aroa i Carla com a falleres majors
FOTONOTICIA

Tan sols cinc dies ha durat l’ocu-
pació il·legal d’un adossat buit 
de la urbanització Sant Vicent, 
dins de Colinas de San Antonio 
II, situada al carrer Mata Par-
da. La pressió que van exercir 
els veïns amb concentracions 
multitudinàries diàries a peu de 
carrer, unida a les negociacions 
de la Sareb, propietària de l’im-
moble, i a un judici exprés van 
aconseguir que els okupes aban-
donaren l’habitatge en temps 
rècord. Ho van fer tots a bord 
d’una ambulància després que 
la família telefonara a Emergèn-
cies al·legant problemes de salut 
de la mare, embarassada i amb 
quatre menors al seu càrrec. 

l’hospital la Fe de València ja no 
van tornar al municipi de Camp 
de Túria.

Des que es va produir l’oku-
pació, el passat 15 d’agost, els 
veïns de la urbanització es van 
mobilitzar perquè la situació no 
es perpetuara, ja que la convi-
vència es va veure afectada des 
del primer moment i la situació 
era “insostenible” amb amena-
ces de mort i insults cap als pro-
pietaris de la zona residencial 
que compta amb zones comunes 
com a piscina i pistes esportives 
i un preu que ronda els 350.000 
euros per habitatge.

A més del soroll mediàtic, els 
ocupants legals dels habitatges 
van ser els encarregats d’alertar 
la Policia Local i d’interposar la 
denúncia en el jutjat una vegada 
que es van produir els fets.

Segons el relat dels veïns, els 
okupes, que es van instal·lar a 
l’habitatge en venda en 24 hores, 
van trencar la porta, van canviar 
el pany i van rebentar l’alarma i 
el termòstat. 

En el procés també va inter-
vindre l’Ajuntament de Sant 
Antoni de Benaixeve, juntament 
amb la Policia Local del muni-
cipi i la Guàrdia Civil, que han 

exercit tasques de vigilància en 
la zona. Les negociacions van 

exprés, en el qual l’entitat ban-
cària va pactar amb els okupes 
el lliurament voluntari del xalet. 

Col·laboració ciutadana
L’alcaldessa de San Antonio, 
Eva Tejedor, va subratllar que 
es van oferir diferents alternati-
ves residencials a la família que 
van ser rebutjades. En concret la 
mediadora de Serveis Socials de 
la Sareb els va traslladar la pos-
sibilitat de cinc dies en un hostal 
i un nou habitatge. Una oferta 
que van rebutjar per a continuar 
en l’adossat de Sant Antoni, que 

-
nar. 

La primera edil ha agraït 
la col·laboració ciutadana en 
aquest episodi davant la im-
possibilitat legal que impedia al 
consistori una intervenció direc-
ta per a expulsar els okupes.

Des de l’Ajuntament han re-
cordat que ja es van posar en 
contacte amb els propietaris de 
l’habitatge en venda perquè re-
forçaren les escasses mesures 
de seguretat de l’immoble que 
porta buit més d’una dècada. De 
fet no és la primera vegada que 
aquest complex pateix una ocu-
pació il·legal.

Després de l’episodi viscut i 
dels advertiments del consistori, 
la Sareb ha reposat l’alarma de 

-
nestres.

Desokupació exprés

PROTESTA DELS 
VEÏNS FRONT A 

L’ADOSSAT OKUPAT
VÍDEO

Els Premis Teodor Llorente de 
poesia i narrativa s’obrin al castellà

La Ruta Anem, d’acompanya-
ment escolar, compleix aquest 
curs deu anys en què centenars 
de famílies han disposat d’una 
major tranquil·litat i conciliació 
gràcies a la tasca del personal 
que porta de manera segura els 
escolars als centres educatius.

Més de mig miler de menors 
han sigut acompanyats a classe 
pels carrers del municipi. El mè-
tode és senzill, els adults han de 
portar els menors a les parades 
repartides pel municipi, on una 

monitora els arreplega per a 
portar-los al seu centre escolar.

La Ruta Anem s’ha ampliat 
de tres a cinc rutes i s’ofereix a 
demanda, per la qual cosa no 
sols varia la quantitat d’alumnes 
que ho utilitza cada any, sinó les 
rutes, les parades i els col·legis 
de destí. Durant aquest curs se-
ran cinc les rutes que portaran 
l’alumnat a dos centres escolars, 
comptant amb dèsset parades, 
les quals han sigut recondicio-
nades per a l’inici de les classes.

La nova Casa Bernal obri les seus 
portes com a espai sociocultural

La nova Casa Bernal ha obert les 
seus portes el passat 6 de setem-
bre reconvertida en un espai so-
ciocultural desprès de les obres 
de rehabilitació. Una jornada de 
portes obertes va servir  perquè 
els veïns comprovaren el resul-
tat de les obres de restauració 
i adequació que s’han realitzat 
durant els últims anys a l’em-

-
posicions, sales d’estudis, un 
centre d’investigació de les obres 
de Teodoro Llorente, una plaça 
interior i un escenari polivalent 
a més del servei de cafeteria. A 

més, s’han creat ombratges inte-
riors que permeten la utilització 
del pati tot l’any. D’acord amb el 
veïnat, el pati de la Casa Bernal 
s’ha de convertir en l’eix central 
i com a punt de trobada per a la 
ciutadania.

L’Ajuntament va licitar les 
obres de rehabilitació l’any 2022 
amb un pressupost d’un milió i 
mig d’euros. La proposta ‘Ves-
tim la Casa Bernal’ presentat per 
Tecum arquitectura va  guanyar 
el concurs d’idees dotat amb 
50.000 euros, 7.000 per la pro-
posta i 43 per a la realització del 
projecte d’execució de l’obra. 

ELS VEÏNS DE LA URBANITZACIÓ SANT 
VICENT LOGREN QUE ELS OKUPES DEIXEN 
EN 5 DIES UN XALET DE LA SAREB
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L’Eliana, des de fa dècades, ha 
promogut l’ús de la bicicleta com 
una de les solucions als proble-
mes de mobilitat als quals s’en-
fronta la societat actual. En trac-
tar-se d’un municipi amb una 
gran extensió de barris residen-
cials, amb àmplies superfícies de 
zones verdes i de creixement ho-
ritzontal, la bicicleta és el mitjà 
de transport ideal també sota el 
punt de vista de la sostenibilitat 
mediambiental i de la cura de la 
salut de la ciutadania.

Una prova de la importància 
de l’ús de la bicicleta a l’Eliana 
és el desenvolupament constant 
que en els últims anys s’ha im-
pulsat a la xarxa de carrils bici 
de la localitat. O la celebració 
d’esdeveniments ludico-festius 
com el tradicional ciclopaseo en 
el matí del 9 d’Octubre en el qual 
participen centenars de famílies 
elianeras.

En l’actualitat, el Consistori 
continua apostant pel desenvo-
lupament i promoció de l’ús de 
la bicicleta mirant cap al futur. 
Per això, s’està duent a terme 
l’elaboració d’un Pla Director de 
Mobilitat Urbana de carrils bici, 
on s’estan establint les bases 

perquè eixe desenvolupament es 
faça realitat.

Des de fa anys, un bon nom-
bre de vials del municipi es van 
transformar en ciclocalles, la 
qual cosa va permetre oferir més 
seguretat a les persones usuàries 
de la bici a l’hora de circular. 
Amb l’augment de quilòmetres 
de carril bici que es produirà 
després de l’execució del pla, la 
mobilitat sostenible de la pobla-

La idea de quatre anells que 
envolten la ciutat i les seues 
corresponents ràdios és el que 
contempla el projecte que in-
clou la imprescindible ampliació 

d’aparcaments per a bicicletes i 
vehicles de mobilitat personal 
en els llocs d’origen i destinació 
dels desplaçaments, de mane-
ra que estiguen situats en llocs 
transitats o vigilats i, en tot cas, 
sense restar espai als vianants.

La Setmana de la Mobilitat de 
2024 a l’Eliana també té la mi-
rada posada en el futur a través 
dels més joves. Enguany, una de 
les accions promogudes està re-
lacionada amb l’educació viària 
de xiquets del municipi en ce-
lebrar una activitat al carrer, al 
marge de les quals la Policia Lo-
cal duu a terme des de fa anys en 
els centres educatius.

L’AJUNTAMENT DE l’ELIANA ESTÀ DUENT A TERMEN L’ELABORACiÓ 
D’UN PLA DIRECTOR DE MOBILITAT URBANA DE CARRILS BICI

L’Eliana continua apostant 
per l’ús de la bicicleta

L’ELIANA

REDACCIÓL’ELIANA 

L’Eliana reclama en l’inici de curs 
l’institut i la reforma de El Garbí
Més de 4.400 alumnes de l’Elia-
na han iniciat el nou curso esco-
lar en els diferents centres del 
municipi. L’alcalde Salva To-
rrent ha visitat l’Olivera per a ce-
lebrar el vint aniversari del cen-
tre i donar la benvinguda al nou 
curs escolar a “tots els alumnes 
que hui inicien les classes, als di-

per a “recordar-li a la Generali-
tat i a la Conselleria d’Educació 
que els veïns de l’Eliana neces-
siten fets”.  L’institut, amb una 
capacitat per a 800 alumnes, 
compta amb 1.260. “Per això es 
fa necessari la construcció d’un 
nou institut, perquè la població 
del municipi el necessita”.

A més, també es “fa necessari 
que l’administració autonòmica 
done resposta a la necessària i 
urgent ampliació i renovació del 
col·legi El Garbí”. 

Les Taules estrena zona esportiva  
de futbol, bàsquet i de handbol

La zona de Les Taules ha estre-
nat noves pistes multiesportives 
amb una inversió de 200.000 
euros. Les instal·lacions munici-
pals, en les quals es podrà prac-
ticar handbol, futbol i bàsquet, 
són d’accés lliure i estaran ober-
tes de dilluns a diumenge de 9 a 
22 hores. Aquestes noves pistes 
se sumen al camp de futbol 11, 
dues pistes de bàsquet i una de 
skate i  està previst projectar una 
nova instal·lació de parkour.

Estiu a la Torre i Cinema d’Estiu 
atrauen a 15.000 espectadors
El festival Estiu a la Torre i Ci-
nema d’Estiu han tancat tempo-
rada amb un balanç de prop de 
15.000 persones que van gau-
dels nou concerts a la Torre del 
Virreiper i de les 53 projeccions 
programades de 22 pel·lícules.
Estiu a la Torre va congregar  
3.000 espectadors enfront de 
l’escenari de l’emblemàtic edi-

van penjar el cartell de no hi ha 
entrades: el concert de l’Escola 
Coral; el de La Rondalla que va 
amenitzar la Nit de Sant Elies; el 
d’Esmar Jazz Ensemble; i Pince-
ladas Flamencas.

-
quilla va ascendir a 12.000 lo-
calitats en una temporada en la 

qual el nombre de projeccions 
ha disminuït. Les pel·lícules més 
taquilleres  van ser “Del Revés 
2” i “Gru 4. Mi villano favorito”. 
Ambdues van completar l’afora-
ment en les tres sessions.

VÍDEO

VÍDEO

VÍDEO

L’Ajuntament de l’Eliana in-
augurarà el 12 de setembres 
l’escultura ‘Stella Maris’ de 
l’artista local Kike Gordillo 
situada al Parc de La Pinada 
al costat de l’Escola Perma-
nent d’Adults (EPA). L’obra 
està realitzada en ferro i ha 
sigut premiada amb el tercer 
premi en el V Concurs ‘Escul-
tures enfront de la mar’ de la 
Marina de Dénia.

Inauguració de 
l’obra ‘Stella Maris’ 
de Kike Gordillo

L’Ajuntament de l’Eliana 
ha començat una nova tem-
porada de ‘Café amb Salva 
Torrent’. Es tracta d’obrir les 
portes del despatx de l’alcal-
de Salva Torrent als veïns. Els 
primers dimarts de cada mes 
es pot reservar cita amb l’al-
calde i durant uns 30 minuts 
podran conversar en l’alcal-
dia. Des d’abril han participat 
una vintena d’elianers.

Nova temporada 
d’un ‘Café amb 
Salva Torrent’

El 6 de setembre va arran-
cat la VIII edició de l’Eliana 
Cinema, el festival de curt-
metratges organitzat per l’as-
sociació cultural LeCinema 
en col·laboració amb l’Ajun-
tament. Els 20 equips inscrits 
van iniciar els rodatges de la 
‘Secció 72-Hores’. El 14 de 
setembre, l’Auditori acollirà 
la gala de clausura del festi-
val i el lliurament de premis.

Arranca el festival 
de curtmetratges 
l’Eliana Cinema
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Riba-roja de Túria s’ha bolcat 
amb la RunCàncer, la carrera 
solidària amb la lluita contra el 
càncer. En la marxa solidària 
celebrada el cap de setmana del 
7 de setembre s’han recaptat un 
total de 4.273 euros a través de 
la venda de dorsals i samarretes 
que seran destinats integrament 
a la investigació per a prevenir i 
curar aquesta malaltia. 

En la prova han participat 
representants de l’Associació 
Contra el Càncer de Riba-roja, 
corredors del club d’atletisme 
local Ribapeu i l’alcalde Robert 
Raga, acompanyat dels regidors 
de l’equip de govern, a més de 
centenars de veïns que han com-
pletat el circuit pel casc urbà.

El mateix cap de setmana el 
circuit solidari ha passat per la 
Pobla de Vallbona. En aques-
ta localitat de Camp de Túria, 
la marxa ha recaptat un total 
de 2.800 euros, que sumats als 
4.273 euros de Riba-roja de Tú-

La RunCàncer suma 
7.000 euros a la 
Pobla i Riba-roja

XEC AMB 4.273 EUROS DE RECAPTACIÓ PER A LA LLUITA CONTRA EL CÀNCER

ria, deixen l’aportació dels dos 
municipis en 7.073 euros. 

A aquests cal sumar el recap-
tat aquest cap de setmana a les 
poblacions de Turís i Bonrepòs 
i Mirambell , que eleven la xi-
fra de recaptació a 10.000 eu-
ros en tant sols dos jornades 
amb la participació de més de 
2.000 persones juntes per una 
causa, encara que en municipis 
distints, segons apunten des de 
l’organització del cricuit solida-
ri RunCàncer.

FOTOGALERIA



Han pasado los meses más 
críticos del verano y no ha 
habido que lamentar nin-
gún incendio en el parque 
natural del Túria.  Esa pue-
de ser la mejor noticia para 
Riba-roja después del mie-
do que desataron los fuegos 
provocados en primavera. 
¿Qué papel han jugado las 
medidas de prevención 
adoptadas: más vigilan-
cia, limpieza, los proyectos 
Guardian y Centinela?
El problema viene de largo 

Sin salir del parque natural, 
se ha abierto la vía ciclopea-
tonal que conecta el centro 
urbano por el Barranc dels 
Moros y que forma parte de 
un proyecto más amplio de 
recuperación del corredor 
verde.

¿Después de la última sen-
tencia del Tribunal Supre-
mo y con la comisión mu-
nicipal de investigación de 
Porxinos se dará carpeta-

Ayuntamiento al caso?

anys

ACTUALITAT 

“La 
ince
prim
Riba

P. GUZMÁNRIBA-ROJA DE TÚRIA



SETEMBRE  2024 9COMARCAL

asumir ninguna responsabilidad 
más allá de las mínimas. Por po-
ner un ejemplo. Sobre todo ha 
sido para mí un tema moral por-
que se cuestionaba mi dignidad 
a la hora de hacer trampas y yo 
no he hecho trampas en nada. 

puso el secretario encima de la 
mesa,  que era un contrato que 
hicimos con una asesoría jurídi-
ca que costaba la mitad de lo que 
pagaba el PP con la que contra-
taba a dedo. Nosotros contrata-
mos a una asesoría, se denunció, 

te ves titulares de prensa de im-
putaciones de delitos. La prime-
ra legislatura me pesó mucho. 
Sin mayoría absoluta, se rom-
pieron las relaciones con Pode-
mos y nos costó mucho. El pro-
ceso se ha alargado muchísimo. 
Nos solo no había hecho nada, 
sino que el precio era por debajo 
del mercado, no se engañaba a 
nadie, cobraba la mitad que el 
otro y nos asesoró para ganar 
el contencioso de Porxinos. En-
tre la demanda, el tema de las 
declaraciones, Porxinos, fue 
una legislatura y media compli-
cada. Pero tenía la conciencia 
tranquila de que a mis vecinos 
no les habíamos engañado, al 

a mitad de precio que el ante-

dos veces más el PP, una por el 
tema de una web de Deportes 
que no se había puesto en mar-

por un tema de delito electoral 

segunda legislatura fue más 
tranquila con mayoría absoluta. 
Es la primera entrevista 
desde que renovó la mayo-
ría absoluta, ¿qué balance 
hace de este primer año de 
legislatura?
El balance es de un año pero 
viene desde 2015. Hemos con-
formado buenos equipos con 
una base anterior y un 50% de 
concejales nuevos. Tenemos 

de 20 años del PP. La pandemia 
han sido dos años duros y una 

hay inversiones externas que 
nos han fallado como es el caso 

el nuevo Consell no ha querido 

de euros. Con el cambio de go-
bierno llevamos un año peculiar. 
En cuanto a las grandes inver-
siones, la llegada del metro en 
subterráneo es viable, según la 
conselleria y respecto al nuevo 
centro de salud de Pacadar, el 
conseller de Sanidad ha expre-
sado su compromiso de que este 
año se licitará el proyecto. Y en 
el actual centro de salud hay un 
compromiso de que se incorpo-

tubre y se harán tres consultas 
nuevas. Respecto a las inversio-
nes para la residencia de mayo-
res y de diversidad funcional, la 
Generalitat alega que no tiene 
dinero y que  busquemos la co-
laboración público-privada para 

los centros y ellos concertarán 
con la empresa el concierto de 

ciones con varias empresas del 
sector y espero sacar adelante el 
proyecto que ronda los 24 millo-
nes de euros. En educación hay 
7 millones de euros pendientes 
para el nuevo colegio Cervantes 

lo tanto los proyectos más im-
portantes están comprometidos 
junto con los de la Diputació de 
València que está ejecutando 
ya la 370 y el compromiso de la 
rotonda de la 374 de Loriguilla 
hacia el polígono para el sector 
12. La hoja de ruta de las inver-
siones más importantes están 

siones muy importantes, que 
son los 12 millones de euros para 
restaurar la la Basseta Blanca, 
uno de los principales vertede-
ros de la Comunitat Valenciana, 

y la construcción de una depura-

trial. Nosotros hemos hecho las 
expropiaciones y pagará la EP-
SAR. En la parte municipal op-
tamos a 7 millones de euros para 

60.000 m2 y conectar con los ba-
rrancos y hacer un gran parque 
con pistas deportivas y un ágo-
ra sobre 35.000 m2. Ese va a ser 
uno de los cambios más impor-
tantes de Riba-roja. 
Este verano en el que no ha 
tenido vacaciones, está in-
merso en la ruta de Espai 
Obert. ¿Qué impresión se 
lleva de sus encuentros con 
los vecinos de las urbaniza-
ciones y del casco urbano?  
¿Cuales las cuestiones que 
más les preocupan?
Lo que hacemos es explicar el 
presupuesto, las inversiones y la 
subida de impuestos por las 12 

y los barrios del casco urbano. 
Estamos todo el verano dan-
do explicaciones y recibiendo 
propuestas y críticas. La gente 

viaria teníamos 9 trabajadores y 
dos barrederas rotas, ahora más 
de 20 trabajadores y máquinas 
nuevas, en jardinería hemos 
paado de 12 a 27 trabajadores 
y maquinaria nueva. La Policía 
Local ha subido a 61 agentes y 
se ha creado la unidad de urba-

do el Plan Renove de asfaltado 
y hemos cambiado ya toda la 
luminaria a LED. Es importan-
te estar pegado a la realidad. Y 
que la gente pueda ir decirte lo 
que te quiera decir. Y no mentir 
aunque te sepa mal y explicar el 

subir los impuestos. En el 2016 

media de un 18% a las familias: 

ley Montoro llegamos tener 16 
millones de euros por lo que de-
cidimos mantenerlos y cuando 
tocara ya los subiríamos. He-
mos pasado todos estos años sin 
tocar ningún impuesto. Ahora 
hemos subido el IBI urbano, el 
Impuesto de Construcciones y 
el IAE a las empresas y no he-
mos tocado el de vehículos y el 
IBI rústico. El que afecta a todas 
las familias que es el IBI la su-
bida es del 30%, entre 50 y 70 
euros por vivienda y, así y todo, 

el 2014 y se paga menos en Ri-
ba-roja que en otros municipios 
de la comarca
l’Eliana.
¿Qué destaca de ese presu-
puesto de casi 40 millones 
de euros que ha aprobado 
en solitario?
Este año se han aprobado en 
julio porque con los nuevos go-
biernos no sabíamos que iban a 
hacer. Si iba a haber fondo de 
cooperación, si iban a mante-
ner los compromisos anterio-
res, si aplicarían recortes. El del 
próximo año lo aprobaremos en 
octubre. Seguimos teniendo una 
deuda por parte de la Generali-
tat de 4 millones de euros.
¿Cuál va a ser la afección de 
la ampliación del aeropuer-
to de Manises en Riba-ro-
ja? y ¿cuál es la postura del 
Ayuntamiento?
Hay más de 1.000 viviendas 
afectadas. No vamos en contra 
del turismo. Es un sector que 
juega un papel muy importante, 
nosotros somos 2.000 empre-

Social, la renta media ha subido 
de 23.000 a 27.000 euros. Noso-
tros decimos que lo que molesta 
es el ruido y la contaminación 
y hemos propuesto  soluciones 
en la fase de alegaciones con el 
resto de municipios para que se 
regulen los horarios de salida o 
el tipo de combustible o que el 
aeropuerto de Castellón asuma 

hay que decir a la Generalitat 
que no solo hay que apuntar al 
Gobierno y la culpa, Pedro. Que 
hay carreteras, como la CV-50 y 
muchas inversiones que depen-
den del gobierno autonómico y 
hay que hacerlas.

ROBERT RAGA (PSPV), ALCALDE DE   
RIBA-ROJA DE TÚRIA

lucha contra los 
endios va a ser la 
mera prioridad de 
a-roja de Túria”

“ LA DENUNCIA 
DE PODEMOS QUE 
SE HA ARCHIVADO 
DESPUÉS DE 
7 AÑOS HA 
TENIDO UN 
COSTE POLÍTICO 
PERO TENÍA LA 
CONCIENCIA MUY 
TRANQUILA DE 
QUE NO HABÍA 
HECHO TRAMPAS 
Y NO HABÍAMOS 
ENGAÑADO A LOS 
VECINOS

nicipal concluirá lo que conside-
re oportuno. Puede concluir que 
ha habido responsabilidades 
o que no las ha habido. Lo que 
está claro es que no han querido 
comparecer ni el exalcalde Tara-

de Valencia  del momento. Con 
esas conclusiones se dará cuenta 
al pleno y no descarto nada. En 
el sentido de que si en las con-
clusiones se detallara que hay 
unas responsabilidades políticas 
o penales pues cada partido ha-
ría lo que tuviera que hacer. No 
descartamos que se lleve a algu-

así lo recoge la sentencia es que 
mientras hablaban de hacer una 
ciudad deportiva en Riba-roja 
de Túria estaban comprando te-

rrenos y especulando para crear 
otra ciudad deportiva en Nàque-
ra.  Hubo un engaño  permanen-
te y Riba-roja salió perdiendo 

de reputación.
En los tribunales también 
se ha cerrado la denuncia 
de Podemos contra usted 
del año 2017. ¿Qué supone 
a nivel personal el archivo? 
A nivel personal, la verdad es 
que ha tenido un coste político. 
Durante siete años me he de-
dicado a Riba-roja de Túria y 
a ejercer como alcalde porque 
pensaba que teniendo causas 
judiciales pendientes no podía 
buscar cualquier otra iniciativa 
que me había propuesto mi par-
tido. Hasta que todo el proceso 
no estuviera cerrado no quería 
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SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

La nueva edición de los cur-
sos de inglés oral ‘English 
Workshop’ dirigida a mayo-
res de 16 años arrancará el 17 
de septiembre. Las clases se 
realizarán en la Casa de la Ju-
ventud todos los martes has-
ta el 17 de diciembre y habrá 
un grupo  de mañanas de 11 
a 12.30 horas y de tardes 19 
a 20.30 horas. Las plazas son 
limitadas e implican el pago 
de una tasa de 22,50 euros el 
trimestre. 

El Ayuntamiento de San An-
tonio de Benagéber ha pues-
to en marcha nuevos talleres 
infantiles gratuitos, dirigidos 
a niños y niñas del munici-
pio de entre 5 y 12 años. La 
programación, que se lleva-
rá a cabo entre los meses de 
septiembre y noviembre en 
la Sala Multiusos de la Plaza 
del Ayuntamiento, contempla 
un total de seis actividades en 
varias sesiones diferenciadas 
por edades, con el objetivo 

Talleres gratuitos 
para niños de 
entre 5 y 12 años

de adaptar los talleres al de-
sarrollo cognitivo de los me-
nores. ‘Reta tu mente’, una 
actividad que pretende hacer 
pensar a los alumnos a través 
de juegos que desafían sus ca-
pacidades mentales, dará ini-
cio el 20 de septiembre a un 
amplio programa que abarca 
disciplinas tan diversas como 
la música, la improvisación 
o la escritura creativa. Los 
interesados  pueden obte-
ner más información sobre 
las actividades, los plazos de 
inscripción y las fechas de ce-
lebración en https://www.sa-
nantoniodebenageber.es/es/
pagina/cursos-talleres-y-ac-
tividades-socioculturales.

Los centros educativos de San 
Antonio han recibido a los alum-
nos con importantes mejoras en 
sus instalaciones para el nuevo 
curso escolar que comenzó el 9 
de septiembre. La alcaldesa y 
concejala de Educación, Eva Te-
jedor Marí, ha visitado los cole-
gios 8 de Abril y La Sabina para 
supervisar el resultado tras la 

En estos centros, destaca el re-
pintado de varios aularios y la 
eliminación de humedades en 
las paredes de algunos despa-
chos.  Además, se han efectuado 
mejoras en la fontanería de los 
baños, con la sustitución de la 
grifería, los arreglos en las cis-
ternas y el reparado de fugas. 
Otro de los puntos clave de las 
mejoras ha sido la reparación de 
los mecanismos de las puertas, 
muchos de los cuales presenta-

uso y generaban molestias, tanto 
al personal como a los alumnos   
y la reparación de uno de los sis-
temas eléctricos de apertura. 
Asimismo, se han realizado tra-
bajos para la mejora de la accesi-
bilidad, como el rebaje de aceras 
en los accesos a los centros, faci-
litando el paso de personas con 
movilidad reducida y mejorando 
la seguridad de los usuarios.

La empresa FCC Equal ha reali-
zado una limpieza y desinfección 
integral de las instalaciones, ase-
gurando que los centros estén en 
perfectas condiciones higiénicas 
para el comienzo del curso.
Tejedor ha subrayado que “para 
el equipo de gobierno, la mejo-
ra de los centros educativos es 
un asunto de primer orden, tras 
ocho años de abandono, en los 
que primaron las fotos, pero no 

las necesidades de los alumnos”. 
“Hemos escuchado a la comuni-
dad educativa y a las familias y 
estamos atendiendo sus deman-
das al ritmo que podemos, pese 
al enorme agujero económico 
que encontramos cuando entra-
mos a gobernar hace un año”, 
ha añadido. A estas mejoras se 
suma la instalación de la cubier-

inversión de 34.000 euros. 

Vuelta al cole con 
mejoras en el 8 de 
Abril y La Sabina

El Ayuntamiento recupera el 
Boletín de Información Municipal

El Ayuntamiento ha lanzado 
el primer número del Boletín In-
formativo Municipal (BIM), una 
revista diseñada para acercar 
la actualidad local a los vecinos 
que se editará cada seis meses. 
Esta publicación, que abarca de 
julio de 2023 a julio de 2024, “es 
una muestra del compromiso 
del Consistorio con la transpa-
rencia y la comunicación directa 

-
man fuentes del consistorio.

El BIM, añaden, “ofrece una 
visión clara y accesible de las 
decisiones municipales y de los 
avances en áreas de interés para 
los habitantes de San Antonio”. 
Se trata de una iniciativa recu-
perada por el equipo de gobier-
no, que ha querido reinstaurar 
esta herramienta de comuni-
cación que ya existió tras la se-
gregación de Paterna, aunque 
con un enfoque actualizado, un 
diseño mejorado y una mayor 
accesibilidad.

Cerca de 5.000 ejemplares 
han sido distribuidos median-
te buzoneo en el casco urbano, 

Colinas de San Antonio, Monte-
sano, Cumbres de San Antonio, 
San Vicente y Benagolf. Además, 
está disponible en la Casa Con-
sistorial para los que deseen ha-
cerse con más copias, además de 
las entregadas mediante el ser-
vicio puerta a puerta. Asimismo, 
el documento está disponible 
para su descarga en PDF (ht-
tps://www.sanantoniodebena-
geber.es/es/pagina/bim-sab).

El Ayuntamiento busca que 
toda la población tenga acceso 
gratuito a la información local 
más relevante, además de re-
ducir la brecha digital. Entre las 
funciones que cubre el BIM se 
encuentran las de presentar los 
grupos municipales, informar 
de los avances en infraestructu-
ras y servicios, enlazar median-
te QR con aplicaciones como el 
WhatSAB y la línea verde, ade-
más de servir como canal de di-
fusión de las campañas de con-
cienciación. Del mismo modo, 
se ofrece información sobre la 
programación festiva y una ga-
lería de fotos de actos culturales.

EL AYUNTAMIENTO REPINTA LAS AULAS Y 
ELIMINA LAS HUMEDADES DE LOS CENTROS

 REDACCIÓ
SAN  ANTONIO DE
BENAGÉBER

El Ayuntamiento formará a los 
alimentadores de colonias felinas 
El Ayuntamiento  de San Anto-
nio formará, de manera gratuita, 
a los alimentadores de colonias 
felinas para evitar problemas de 
convivencia vecinal, garantizar 
los derechos de los animales y 
promover un entorno urbano 
más respetuoso.
Así se ha establecido en la pri-
mera reunión para la implemen-
tación y divulgación del Plan 
Provincial de Control y Gestión 
Ética de Colonias Felinas Urba-
nas, en la que han participado la 
alcaldesa, Eva Tejedor represen-
tantes de la Asociación de Profe-
sionales para la Defensa Animal 
(PRODA) y Policía Local.  
En el encuentro, se han acorda-
do los pasos necesarios para ini-

ciar una campaña de sensibiliza-
ción, centrada en la educación 
y formación de los ciudadanos, 
con especial énfasis en aquellos 
que ya participan como volun-
tarios en la alimentación y cui-
dado de los gatos comunitarios. 
La misma contará con dos en-
cuentros formativos. El primero 
será una jornada de formación 
en legislación y protocolos, que 
busca proporcionar una difusión 
didáctica conforme a la normati-
va vigente sobre la gestión ética 
de las colonias felinas, dirigida 
tanto a la ciudadanía en gene-
ral como a los voluntarios y le 
seguirá un taller de técnicas de 
autogestión emocional aplicada 
a la gestión de colonias felinas.

Vuelven los cursos 
de inglés oral 
‘English Workshop’



El pla Centinela suma 29 nous 
hidrants a les urbanitzacions 
L’Ajuntament ha iniciat la ins-
tal·lació de 29 nous hidrants 
dins del seu pla de prevenció i 
lluita contra incendis Centine-

seguretat de les seues urbanitza-
cions, nucli urbà, zona industrial 

s’està duent a terme en Els Pous, 
València la Vella, Masia Traver, 
Mas d’Escoto, Parc Montealce-
do, Santa Rosa, i Clot de Nava-
rrete en el límit de les urbanit-

zacions amb el Parc Natural del 

instal·lació de 24 nous hidrants 
-

ment actius en el nucli urbà, 
urbanitzacions i zones indus-

Camí de Xest i Camí de Cara-

als quatre ja existents en estes 

RIBA-ROJA DE TÚRIA
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L’Ajuntament impulsa la Formació 
Professional Dual amb les empreses 
L’Ajuntament ha impulsat una 
nova iniciativa ‘Ribactiva Lan-
zadera; Innovació i Talent’, que 
s’han marcat com una de les seu-

iniciativa serà possible gràcies a 
la col·laboració entre els centres 
educatius IES El Quint, IES Pla 
de Nadal i Asunción de Nuestra 

-

educació pràctica i de qualitat, 
així com la retenció del talent en 

l’economia i el teixit empresarial 

aproximar als joves al món la-

-
bilitat d’incorporar alumnes en 

de Grau Mitjà i Grau Superior en 

La figura del mediador evitará 
conflictes per les colònies de gats 
L’Ajuntament de Riba-roja ha 
aprovat el Pla de Gestió Ètica de 

-
ció amb les entitats de protecció 

-
mes associats a la presència de 

-
litat de vida, disminuir l’impacte 

Aquesta gestió implica tractar 

que s’encarrega de manejar a 

El consistori aprovarà un pro-
grama que preveu la protecció i 

de la posada en marxa del CER, 
un pla que suposa la captura, es-
terilització i el retorn dels gats a 

entre gestors de colònies i els 
veïns, impulsar una xarxa de 
cases d’acolliment i persones 
col·laboradores per a una gestió 
integral de les colònies i una es-
tandardització dels punts d’ali-

L’Ajuntament de Riba-roja ha 
executat una nova via ciclovia-
nants que permetrà connectar 

Natural del Túria, pel Barranc 

-

projecte integral de condiciona-
ment del Barranc dels Moros, 
que connectarà en 2025 el Parc 
Natural del Túria amb l’Auditori 

als vianants, així com la circu-
lació de bicis i patinets elèctrics 

-
sa, a l’alumnat del Col·legi Asun-
ción de Nuestra Señora i als 

L’actuació s’ha realitzat sobre 

-
giques del terreny i aconseguint 

Per a evitar el desprendiment 
de terres en el talús generat per 
la rampa per als vianants, s’ha 
construït un mur de contenció 

calcària i col·locació de malla 

vial s’ha realitzat amb llast na-

tural calcària compactada i capa 

la col·locació d’un tancament de 

de longitud per a garantir la se-

El nou tram de via ciclovia-
nants quedarà integrat en una 

-
peració d’este corredor verd que 

Nova via al Barranc dels Moros.

Obri la nova via per a bicis i 
peatons del Barranc dels Moros

Cavalcada de les festes del Crist dels Afligits
FOTONOTICIA

EL NOU TRAÇAT FORMA PART D’UN PROJECTE QUE INTEGRARÀ 
L’ENTRAMAT URBÀ PER UN DELS PRINCIPALS CORREDORS VERDS

REDACCIÓRIBA-ROJA DE TÚRIA
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-
lizado las obras del carril 
ciclopeatonal que une 
el Pont de Ferro con el 
término de Benaguasil. 
El proyecto ha supues-
to una inversión total de 
63.741 euros, de los que 

-
nanciado con cargo  al 
Programa Reacciona de 
la Diputació de València.

Nuevo carril del Pont 
de Ferro a Benaguasil

Colaboración para 
frenar la ola de robos
El Héctor Troyano ha en-
viado una carta al Juez De-
cano de los Juzgados de 
Llíria para pedir su colabo-
ración ante el aumento de 
los robos en viviendas y 
casetas de aperos. Laa Po-
licía Local y la Guardia Ci-
vil han detenido y la pues-
to a disposición judicial a 
los presuntos autores en 
múltiples ocasiones.

La directora general de Infraes-
tructuras, María José Martínez, 
ha mantenido un encuentro con 
el alcalde Héctor Troyano, para 
analizar el estado de los proyec-
tos que están en marcha en ma-
teria de infraestructuras, como 
el de la ronda de la CV-50 que 

del núcleo urbano.
Martínez ha explicado que el 

proyecto de construcción de la 
ronda “se encuentra en fase de 
supervisión y continúa avan-
zando”.  El alcalde y el concejal 
de Urbanismo, Miguel Navarro, 
han recorrido junto a la directo-
ra general la entrada a la locali-
dad desde la CV-50 para com-

de esta vía que divide en dos el 
núcleo urbano y han visitado el 
recién abierto acceso a Consum 
desde la CV-50, “realidad tras 
siete años de peticiones”.

Con la apertura de este acce- ruta para llegar a este destino, 
descongestionando las calles 

secundarias y disminuyendo las 
molestias que ocasionaba al ve-
cindario de la zona.

La Generalitat habilita 
un acceso en la CV-50 
en Vilamarxant
LA DIRECTORA GENERAL HA VISITADO 
EL RECIÉN ABIERTO ACCESO A CONSUM 
DESDE LA CARRETERA CV-50

Un año más, la comida que reúne cada verano a las personas mayores de Vilamarxant ha sido un éxito. 
Más de 300 personas han participadp en esta ocasión en este multitudinario encuentro organizado por 
la Concejalía de Servicios Sociales del Ayuntamiento de Vilamaxant en el Centro Club de Convivencia 
del municipio de Camp de Túria.

La comida de la gente mayor reúne a 300 personas
FOTONOTICIA

REDACCIÓVILAMARXANT  

CulturalAgenda

Vilamarxant

DIVENDRES 13 DE SETEMBRE
17 HORES. PARTIDA DE PILOTA. 
TRINQUET MUNICIPAL
20:45 HORES. NIT ESTELLÉS 
VILAMARXANT. PL. DE LA 
CONSTITUCIÓ. 

DIUMENGE 15 DE SETEMBRE
10:30 A 11:30 HORES. RECICL-
ART: DEIXA FLUIR LA TEUA 
CREATIVITAT FENT ART AMB 

MATERIAL RECICLAT. ALBERG 
BASSA BARRETA.

DIMARTS 17 DE SETEMBRE
19 HORES. TALLER DE POESIA: 
OBRA I AUTOR GARCILASO DE LA 
VEGA. SEGON PIS DE LA CASA DE 
LA CULTURA

DIVENDRES 20 DE SETEMBRE
17 HORES. PARTIDA DE PILOTA. 

TRINQUET MUNICIPAL.

DIUMENGE 22 DE SETEMBRE
10:30-11:30 HORES. MEDICINA 
TRADICIONAL AMAZÒNICA: 
CONFERÈNCIA AMB MIQUEL 
BLASCO CARLOS. ALBERG BASSA 
BARRETA.

DIVENDRES 27 DE SETEMBRE
17 HORES. PARTIDA DE PILOTA.

TRINQUET MUNICIPAL.

DIUMENGE 29 DE SETEMBRE
10:30 A 11:30 HORES. DIA DE 
CONSCIENCIACIÓ SOBRE EL 
DESAPROFITAMENT D’ALIMENTS. 
ALBERG BASSA BARRETA.
19 HORES. XXI CAMPANYA DE 
CONCERTS D’INTERCANVIS 
MUSICALS AMB LA CORAL 
RENÀIXER.CASA DE LA CULTURA.

Un detenido por drogas y un 
menor herido durante las fiestas

-
tronales se han saldado con una 
detención por un delito contra 

-
tupefacientes y 19 denuncias por 
consumo o tenencia de drogas 
en la vía pública. 

Durante el operativo de pro-
tección y seguridad de los actos 
festivos, y mientras se encontra-
ban en las proximidades de un 
local de ocio, los agentes de la 
Policía Local observaron la con-
ducta sospechosa de una perso-
na tras advertir la presenta de la 
Unidad Canina en la zona. Tras 
intervenir el establecimiento, 
uno de los canes localizó y mar-
có una bandolera, lo que alentó 
el registro donde se hallaron 
diferentes tipos de estupefacien-
tes. El operativo concluyó con la 
incautación de 9 gramos de co-
caína rosa, 8 gramos de cocaína, 
4 gramos de metanfetamina y 14 
pastillas (MDMA), así como con 
la detención del sujeto en cues-
tión.

El balance de los dispositivos 
de seguridad previstos para dar 

cobertura a las celebraciones  
arroja múltiples denuncias por 
faltas de respeto a las autori-
dades, cuatro actas por incau-
tación de armas blancas, , 10 
denuncias por vulnerar la Ley 
de Festejos Taurinos (entre es-
tas, la presencia de menores de 
16 años o la participación bajo 
los efectos del alcohol),  cuatro 
denuncias por conducir bajo los 
efectos del alcohol o las drogas, 
y un detenido por delito contra 
la seguridad vial.

Por otra parte, un menor  de 
15 años resultó herido después 
de ser enganchado por un toro 
durante la corrida de vacas orga-

patronales. El suceso se produjo 
durante este festejo taurino de-
sarrollado en las calles la locali-
dad cuando, según se puede ver 
en un vídeo difundido en redes 
sociales, el menor fue engan-
chado un par a veces mientras 
se intentaba resguardar después 
de unos barrotes. El herido fue 
ingresado en el Hospital La Fe 
con pronóstico reservado.

VILAMARXANT
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El veí més llongeu de Benaguasil 
Ramón Barea compleix 100 anys

El veí de Benaguasil, Ramón Ba-
rea Balaguer va compli 100 anys 
el passat mes d’agost. Ramón 
va nàixer el 31 d’agost de 1924 i 
s’ha dedicat durant la seua vida 
laboral a l’agricultura. És pare 

-
savi de sis besnets.

Malgrat haver aconseguit un 
segle de vida, Ramón es troba bé 
de salut, mantenint intactes les 
seues facultats.

I en aquesta efemèride tan es-
pecial va voler felicitar-ho per-
sonalment l’alcalde de Benagua-
sil, Ximo Segarra.

En nom de tot el poble, el pri-
mer edil li va entregar a Ramón 
la seua partida de naixement, a 

municipi i un quadre comme-
moratiu amb motiu del seu 100 
aniversari, desitjant-li que com-
plisca molts anys més envoltat 
dels seus sers estimats i amb 
l’excel·lent salut i el gran sentit 
de l’humor dels quals gaudeix en 
l’actualitat.

Envoltat de la seua família i 
amics, Ramón és actualment el 
veí  més longeu del municipi de 
Camp de Túria.

Las cifras de desempleo arrojan el 
mejor dato de los últimos 16 años 
El desempleo mantiene una ten-
dencia a la baja en Benaguasil 
tras siete meses consecutivos de 
bajada de la cifra del paro. Así 
se desprende de los datos del 
SEPE, los cuales arrojan que la 
localidad continúa estando por 
debajo de niveles de 2008.

Por sexo, el desempleo se re-
duce más en hombres (329) que 
en mujeres (499); mientras que 
por grupos de edad es en el de 

menos de 25 años en el que se 
registra menor paro (49 per-
sonas). En el grupo de 25 a 44 
años 283 personas; y en el grupo 
de mayores de 45 años 496 per-
sonas.

Por sectores a junio de 2024, 
el de servicios (550) es el que re-
gistra mayor número de desem-
pleados, seguido de la industria 
(131) y de la construcción (80 y 
agricultura (22).

CulturalAgenda

Benaguasil

FESTES EN 
HONOR A LA 
MARE DE DÉU 
DE MONTIEL

DIVENDRES 13 AL 21 
DE SETEMBRE
19:30 HORES. ‘NOVENA 
DE LA MARE DE DÉU DE 
MONTIEL’.

DISSABTE 14 DE 
SETEMBRE
9 HORES. MISSA 
DESCOBERTA.
12 HORES. SOLEMNE 
EUCARISTÍA EN HONOR 

A SAN LUÍS GONZAGA.
14 HORES. MASCLETÀ 
A L´AVINGUDA DE 
MONTIEL.
20 HORES MISSA I 
PROCESSÓ.
22 HORES. MASCLETÀ 
NOCTURNA A 
L´AVINGUDA DE 
MONTIEL.
00 HORES. FESTA 
‘FALKATA ON TOUR’ AL 
PARKING DEL B-CLUB.

DIUMENGE 15 DE 
SETEMBRE
10:30 HORES. PARTIDA 

DE TRUC I BOTIFARRA 
AL BAR LLAURADOR.
11 A 14 HORES I DE 17 
A 20 HORES ACTIVITAT 
INFANTIL.AVINGUDA 
DE MONTIEL.

DIVENDRES 20 DE 
SETEMBRE
‘ROSARI PELS CARRERS 
DEL POBLE’.

DISSABTE 21 DE 
SETEMBRE
18 HORES. XVII 
CARRERA ‘PUJADA A LA 
MONTIELETA’.

DIUMENGE 22 DE 
SETEMBRE
12 HORES. MISSA 
MAJOR I DESPEDIDA 
DE LA VERGE.
18 HORES. PUJÀ DE 
LA MARE DE DÉU AL 
SANTUARI DE MONTIEL.

DISSABTE 28 DE 
SETEMBRE
21 HORES. SOPAR 
CONTRA EL CÁNCER 
B E N A G U A S I L . 
AVINGUDA DE MONTIEL
23 HORES. ESPECTACUL 
MUSICAL ‘SKANDALO’.

Benaguasil ha dado el pistoleta-
-

nales dedicadas a la Virgen de 
Montiel y a San Luis Gonzaga 
con la presentación de la Reina 
de las Fiestas, Daniela Gil y el 
Lluis Major, Iván Real.

El Ayuntamiento, junto con la 
clavaria de la Virgen de Montiel 
y las cofradías, ha preparado una 
extensa y variada programación, 
con actos culturales, populares y 
religiosos.

La programación  lúdica con-
tará con la actuación de la or-
questa ‘La Fiesta’, el musical 
infantil ‘El libro de la selva’, el 
espectáculo ‘Skandalo’, y los tri-
butos musicales al grupo Queen 
y al cantante Luis Miguel. 

A estos espectáculos musicales 
se suman a lo largo de las jorna-
das festivas del mes de septiem-
bre la tradicional cena de quin-

del rock y macrodiscomóviles 
con los DJ’s Del Puerto, Axel 
Giménez, Rafa Marco y Adrián 
Arrué.

-
bién incluye talleres para los 

más pequeños, la partida de 
pilota valenciana, el campeona-
to de truc y botifarra, los feste-
jos taurinos, el concierto de la 
Unión Musical de Benaguasil, la 
cena solidaria contra el cáncer 
y la carrera popular Pujada a la 
Montieleta, dentro del Circuito 
de Carreras de la Diputació de 
València.

Respecto a los actos litúrgicos,   
han dado comienzo el pasado 7 

de septiembre con la romería de 
bajada de la Patrona acompa-
ñada por centenares de vecinos 
y visitantes hasta su llegada a la 
localidad. A lo largo de las jorna-
das del 8, 9 y 14 de septiembre se 
realizarán actividades religiosas 
como las procesiones y misas en 
las que, año tras año, los bena-
guasileros muestran el fervor a 
la Virgen de Montiel, patrona de 
la localidad.

Benaguasil disfruta de sus fiestas 
patronales con música, deporte y toros

LAS CELEBRACIONES SE PROLONGARÁN HASTA EL 28 DE 
SEPTIEMBRE Y CONTARÁN CON UN AMPLIO PROGRAMA 

REDACCIÓBENAGUASIL   



Cinco pueblos reciben 17.000 
euros para el transporte público
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CAMP DE TÚRIA
El futbolista del Valencia CF 
Rafa Mir ha declarado a los juz-
gados de Llíria de dónde salió  en 
libertad provisional pero inves-
tigado por un delito de agresión 
sexual con acceso carnal y con 
medidas cautelares como la reti-
rada del pasaporte, una orden de 
alejamiento de 500 metros y la 
prohibición de contactar con las 
dos mujeres que le denunciaron 
a él y al futbolista Pablo Jara. 

En el caso del jugador cedido 
por el Sevilla, la titular del Juz-
gado de Instrucción número 8 
estableció también la obligación 
que el jugador murciano acuda a 

-
dicial y la prohibición de aban-
donar España.

Mir y Jara fueron detenidos en 
la vivienda del primero en Torre 
En Conill de Bétera después de 
presentar denuncia dos muje-
res el 1 de septiembre. Según las 
denunciantes, después de cono-
cerse en una discoteca se trasla-
daron a casa del jugador donde 
habría agredido sexualmente a 
una de ellas tras cerrarla en un 
baño, mientras que Jara habría 
realizado tocamientos y dado un 
puñetazo a la otra después de 
negarse a tener relaciones se-
xuales.

Mir, que entró detenido tras 
dos noches en el cuartel de la 
Guardia Civil de Patraix. En su 
comparecencia ante la jueza, 
reconoció que mantuvo relacio-
nes sexuales con la denunciante 

pero que fueron consentidas.
Las dos mujeres denunciaron 

que después de conseguir esca-
bullirse de los futbolistas, los 
echaron de la casa en ropa inte-
rior y los echaron el resto de sus 
vestimentas por la valla.

Un vecino de Torre En Conill 
llamó a la Policía Local de Bétera 
al escuchar gritos y ver a las mu-
jeres desorientadas.

El futbolista Rafa Mir, 
sin pasaporte y con 
orden de alejamiento
EL JUGADOR DEL VALENCIA CF FUE 
DETENIDO EN TORRE EN CONILL POR 
UNA PRESUNTA AGRESIÓN SEXUAL

La Diputació de València desti-
na a la comarca del Camp de Tú-
ria un total de 17.291 euros para 
promover que los vecinos de sus 
municipios de carácter rural o 
en riesgo de despoblación pue-
dan acceder a servicios de trans-
porte a demanda, a través de ta-
xis, vehículos de uso compartido 
o transporte regular. Así, cada 
uno de los cinco municipios in-
cluidos en este programa: Casi-
nos, Gàtova, Marines, Olocau y 
Serra recibirán entre los 2.800 
hasta los 4.000 euros por ayun-
tamiento. 

Las asignaciones se realizan 
en función del  número de habi-

la distancia a servicios de refe-
rencia, entre otras; complemen-
tando asílas ayudas de la Gene-
ralitat al transporte rural en los 
municipios de interior.

Una de las claves de este 
programa es que son los con-
sistorios los que habilitan los 
procedimientos para que la 
ciudadanía pueda hacer uso de 
este servicio en función de las 
características de la demanda de 
cada población. Además, el plan 
presenta comonovedad el hecho 

podrán hacer uso del transporte 
rural a demanda no solo por ra-

zones médicaso de relación con 
laAdministración, sino de forma 
libre,incluyendo el ocio o asun-
tos personales y familiares. 

El presidente de la Diputació 
de València, VicentMompó, in-
dica que “favorecer la movilidad 
entre municipios rurales es cla-

-
mente en comarcas en las que 
hay servicios mancomunados”. 
En este sentido, ha apuntado 
que la estrategia para combatir 
la despoblación “debe facilitar 
las sinergias por territorios” y 
subraya que “el acceso a cual-
quier producto o servicio, la vida 
social, académica y familiar con 
esenciales para la dignidad de 
las personas y el crecimiento de 
las comunidades de interior”.

Una vez los ayuntamientos 
han aceptado o rechazado la ad-
hesión a estas ayudas de la Di-
putació de València, en las que 
se establecía una cantidad prea-
signada de entre 1.700 y 5.600 
euros por consistorio, la dota-
ción global del programa se ha 
establecido en 359.000 euros, 
que llegará a 125 municipios de 
la provincia.
Nueve de cada 10 poblaciones 
han aceptado esta ayuda, según 
apuntan fuentes de la corpora-
ción provincial.

Aqualia recibió la máxima 
distinción en los conocidos 
como los “Óscar del Agua”, que 
otorga la plataforma de comu-
nicación británica Global Wa-
terIntelligence, en el transcurso 
del Global Water Summit 2023, 
el evento referente para la in-
dustria del agua que reunió en 
Berlín (Alemania) a 850 de los 
principales protagonistas a ni-
vel mundial

Con este premio el jurado re-
conoce “a la compañía con la 

al desarrollo del sector del agua 
internacional en el año 2022” 
Además, la depuradora de Abu 
Rawash, ejecutado por Aqualia 

-
nalista en la categoría de “Me-
jor Depuradora del Año”.

Aqualia fué reconocida como 
“Mejor Empresa de Agua del 
Año” (Water Company ofthe-
Year), en los Global Wate-

rAwards 2023, premios que 
otorga la plataforma de co-
municación británica Global 
WaterIntelligence(GWI) y que 
son conocidos como los”Óscar 
del agua”. La empresa ha sido 
merecedora del primer pre-
mio en pugna con las otras tres 
prestigiosas compañías inter-
nacionales nominadas: Veolia, 
AegeaSaneamento, y AlmarWa-
terSolutions. El reconocimiento 
distingue “a la compañía con la 

al desarrollo del sector del agua 
internacional en el año 2022”.

El jurado, compuesto por 
todos los suscriptores a nivel 
mundial de la publicación Glo-
bal WaterIntelligence, ha valo-
rado especialmente los logros 

sostenibilidad de la compañía 
en 2022, como la obtención del 
crédito verde por parte de un 
consorcio de entidades banca-

rias lideradas por Caixabank 
por importe de 1.100 millones 

-
ciencia energética y reducción 
de emisiones en el ámbito de 
su Plan Estratégico de Sosteni-
bilidad o la renovación del más 
del90 % de sus concesiones en 
España junto con los nuevos 
contratos y adquisiciones en 
Georgia, Francia, Colombia o 
Arabia Saudí.

Además, el proyecto de la 
planta de Abu Rawash, ejecu-
tado por Aqualia en El Cairo 

categoría a “Mejor Depuradora 
del Año” (Wastewater Company 
oftheYear). Esta instalación, 
que trata 1,6 millones de metros 
cúbicos de aguas residuales al 
día y abastece a más de 9 millo-
nes de personas, fue nominada 
por contribuir a la descontami-
nación del río Nilo, y ser uno de 
los vectores de desarrollo más 

importante del tercer país más 
poblado de África.

Cumbre Mundial del Agua
Los Global WaterAwards 2023 
han sido desvelados durante 
la cena de gala del Global Wa-
ter Summit, que se celebra en 
Berlín (Alemania) esta sema-
na, el evento referente a nivel 
mundial para la industria del 
agua, que reúne a 850 de los 
más destacados protagonistas 
de la gestión del agua a nivel 
mundial, entre directivos de 
las principales operadoras y de 
otras entidades del sector,así 
como representantes de lasad-
ministraciones públicas. 

Aqualia ha tenido una desta-
cada participación en el progra-
ma técnico del Congreso.  Gui-
llermo Moya, director del Área 

director del Área MENA-Asia, 
participaron en el panel plena-

rio Waterleadership panel y en 
la mesa redondaThe future of 

-
te. En estas sesiones, los direc-
tivos pudieron debatir sobre 
temas estratégicos y de gestión 
global sostenible del agua. 

Por su parte Zouhayr Arbib, 
jefe de área de Sostenibilidad 
del departamento de I+D, mo-
deró una mesa redonda sobre el 
tratamiento de aguas residuales 
en pequeñas y medianas pobla-
ciones y los Country Managers 
Javier Sierra (Egipto) y Javier 
Díaz (Arabia Saudí) lideraron 
las mesas redondas enfocadas 
en las posibilidades de negocio 
en sus respectivos países.

La mejor empresa de gestión de agua del mundo es española

REDACCIÓCAMP DE TÚRIA 

Rafa Mir a la entrada de los juzgados de Llíria.

VÍDEO



Retiren una dotzena d’abocaments 
de fibrociment il·legals als carrers

La Guàrdia Civil investiga les 
circumstàncies de la mort del veí 
de Llíria de 34 anys, José Luis 
Escrig, que estava desaparegut 
des del passat 1 d’agost i el cos 
del qual sense vida es va trobar 
a Sagunt. 

La Guàrdia Civil ha obert una 
investigació sobre l’aparició del 
cadàver del jove i fonts consul-
tades per InfoTúria han precisat 
que el cos no presentava signes 
de violència però que es trobava 
en avançat estat de descompo-
sició. Tot indica que va morir al 
poc temps de desaparéixer, ja 
que l’estat en què es trobava el 
cos ha obligat a realitzar proves 

La troballa del cadàver es va 
produir prop del lloc on es va 
perdre la pista de José Luis, en 
una zona pròxima a l’estació des 
d’on va telefonar a la seua famí-
lia per a dir que volia agafar un 
tren i tornar a casa. 

La seua família va denunciar 
la desaparició del jove en no tor-
nar a casa i va dir que necessita-
va medicació a diari, ja que patia 
epilèpsia.

Segons fonts pròximes a la fa-
milia, el jove havia ingressat de 
manera voluntària en un centre 
pròxim a Sagunt, del qual va 
marxar l’endemà.
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Troben mort el veí de Llíria José 
Luis Escrig desaparegut a Sagunt

L’Ajuntament de Llíria està rea-
litzant una campanya per a reti-

-
positades il·legalment en la via 
pública, moltes d’elles prop dels 
contenidors de residus. La reti-
rada d’aquests residus altament 
perillosos està sent duta a terme 
per una empresa autoritzada en 
12 ubicacions dins del municipi.

i el seu tractament adequat sol 
poden ser realitzats per empre-
ses especialitzades amb per-
sonal degudament acreditat. 
L’empresa gestora ha delimitat i 

senyalitzat la zona de treball so-
bre la qual s’actua i una vegada 
instal·lades les mesures de segu-
retat procedeix a la retirada de 
les peces.

Des de la Regidoria de Gestió 
de Residus recorden que aquest 
tipus de residus és altament pe-
rillós i suposa un risc per a la sa-
lut i el medi ambient, a més són 
materials que han de ser tractats 
per personal especialitzat i ad-
verteixen que qui faça una mala 
gestió del mateix o ho deposite 
de manera il·legal en la via pú-
blica serà sancionada. 

L’Ajuntament de Llíria està exe-

que es desenvolupe completa-
ment el Programa d’Actuació In-
tegrada de la UE14 a la zona de 
Barbasequia, a la zona d’accés a 
Mura pel carrer València.

Aquest nou vial indica el re-
gidor de Mobilitat Sostenible, 

dotar d’una millor accessibilitat 
a aquesta zona de la ciutat i obrir 
una ronda que circumval·le la 
part Nord-est des del carrer del 
Trencall a través de la rodona 
que interconnecta amb el carrer 
de València.

Així, indica García, es podrà 
accedir més fàcilment a la ron-
da de Mura/Bétera i a les noves 
Infraestructures Educatives que 
albergarà aquest barri, com són 
el nou IES Camp de Túria que ha 
obert les portes el passat 9 de se-
tembre o el futur col·legi públic 
número 3 que està en fase de 
construcció.

Les obres s’executaran en les 
pròximes setmanes i l’accés es-
tarà disponible completament 
en passar les Festes de Sant 
Miquel i alliberar la zona del re-

-
ment en aquest espai entre de la 
UE-14 i Mura. Una volta obert 
aquest nou accés a la ronda de 

Mura/Bétera, es reordenaran les 
direccions dels carrers adjacents 
a Mura des del carrer València 
per a millorar la visibilitat i ac-
cessibilitat a les vies de major 
dimensió i trànsit.

També està prevista una ac-
tuació de millora en la pintura 
viària i senyalització dels entor-
ns dels centres educatius i de les 
principals vies d’accés a la loca-
litat.

Nou accés provisional 
a la ronda de Mura 
des del Trencall
EL VIAL ES FARÀ A TRAVÉS DE LA UE-
14 I MILLORARÀ LA RONDA DE MURA I 
L’ACCÉS AL NOU IES CAMP DE TÚRIA

La Unió Musical de Llíria ha celebrat la proclamació de la Regina de la Música i Unionera Major 2024, 
-

meque i Marina Tomás, Ainhoa Roger, Anita Gevorgyan i Jaume Gil. Daniela González, presidenta de 
la FSMCV; Antoni Ros, director d’honor de la Unió, i Pablo Sánchez han rebut els premis Música Nova.

Ana Oller, Regina de la Música de la Unió Musical
FOTONOTICIA
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Estat de les obres del nou accés a la ronda de Mura.



El inicio del nuevo curso esco-

de histórico. El comienzo de las 
clases en la capital del Camp de 
Túria el pasado 9 de septiembre 
lo ha hecho con la inauguración 
del nuevo IES Camp de Túria. 

a décadas de reivindicaciones y 
retrasos en el proyecto de cons-
trucción del instituto público de 
Secundaria y Bachillerato.

Más de 800 alumnos han 
accedido a las nuevas instala-
ciones del centro educativo de 
Mura, dejando atrás el antiguo 
instituto situado junto al parque 
Silvestre de Edeta que acaba de 
cumplir su 50 aniversario des-
de su construcción. El antiguo 

la Escuela de Adultos de Llíria. 
El nuevo IES Camp de Túria 

ha contado con una inversión de 
10 millones de euros con cargo 

ria de Educación y ha sido cons-
truido por la empresa adjudica-
taria, Bertolín SAU a lo largo de 
los últimos dos años. 

pa  8.722 metros cuadrados, en 
una parcela de propiedad muni-
cipal cedida a la Conselleria de 
Educación por parte del Ayunta-
miento de Llíria de unos 20.000 
metros cuadrados. 

buido en tres bloques rectangu-
lares y en dos plantas, donde se 
distribuyen las aulas, semina-
rios, zonas comunes, la conser-
jería, los aseos, los despachos, la 
biblioteca, la cafetería, el salón 
de actos, los patios exteriores, el 
polideportivo cubierto y las can-
chas deportivas para la práctica 
de diferentes disciplinas al aire 
libre.

Las obras han sido complejas 
por su ubicación en una zona ar-
queológica, por lo que el proyec-
to contemplaba la integración 
en el recinto educativo de una 
parte de ese patrimonio históri-
co que ha salido a la luz durante 
la construcción. De hecho es el 
primer instituto que integra un 
yacimiento arqueológico.

En concreto se puede ver, tan-
to desde el interior como desde 

las canteras de época romana de 
donde se extraía la piedra para la 
construcción de los principales 

Estos restos se pueden  visitar   
desde el exterior sin necesidad 
de acceder al instituto gracias a 
un acceso y a una pasarela.

El alcalde de Llíria, Joanma 
Miguel, que visitó las instala-
ciones acompañado por el con-
cejal de Infraestructuras Edu-
cativas, Paco García, el primer 
día de clase ha reconocido que 
el poder inaugurar el nuevo IES 
Camp de Túria “era uno de los 
grandes sueños de este equipo 

ha hecho realidad”. Asimismo, 
ha recordado que este centro ha 
sido “una de las grandes deman-
das y una reivindicación histó-
rica de la comunidad educativa 
durante más de dos décadas ara 

que los jóvenes puedan estudiar 
en unas condiciones mucho más 
dignas de lo que lo hemos hecho 
nosotros aquí en Llíria” y “será 
un orgullo para todo el pueblo, 
para toda la comarca ya que vie-
nen estudiantes de otros muni-
cipios”.

El primer edil ha recordado 
que el IES Camp de Túria “supo-
ne un hito en la historia educa-
tiva de la localidad y una de las 
inversiones más importantes 
en materia educativa realizadas 
en nuestra población que nos 
permite contar con un nuevo 
equipamiento de Secundaria y 
Bachillerato, ya que la construc-
ción del último instituto en la lo-
calidad se llevó a cabo hace más 
de tres décadas”. En este senti-
do ha recordado que gracias a 
la delegación de competencias 
que hizo en su día el Gobierno 
del Botánico, el Ayuntamiento 
se encargo de gestionar y coor-
dinar para tener un instituto del 
siglo XXI de espacios amplios e 
instalaciones deportivas. 

Por su parte, García ha des-
tacado que el nuevo IES Camp 
de Túria “supone dar respuesta 
a una de las reivindicaciones de 
la población educativa más ne-
cesarias que existían en nuestra 
ciudad”.

En cuanto a las instalacio-

cio “cuenta con un modelo de 

petuoso con la naturaleza y el 
medio ambiente”.  De esta ma-
nera,“las nuevas generaciones 
que estudien en el centro podrán 
hacerlo en unas instalaciones 

bles, confortables y modernas”. 
Para el edil de Infraestructu-

ras Educativas, “el compromiso 
de la Corporación con la moder-
nización de las instalaciones y la 
creación de nuevos equipamien-
tos públicos ya es una realidad. 
Casi 40 años después tenemos 
un nuevo Instituto de Enseñan-
zas Secundarias y Bachiller; y en 
breve también un nuevo colegio 
de Primaria número 3 también 
en la zona de Mura”.

Las obras dfe ejecución del 
nuevo colegio público ya se han 
iniciado y tienen una duración 
prevista de 18 meses, por lo que 
podría abrir sus puertas en el 
curso 2025-26.

Paco García ha recordado que 
este nuevo instituto ha sido posi-

iniciativa de colaboración entre 
distintas administraciones, en 
este caso entre el Ayuntamiento 
de Llíria y la Generalitat, “que ha 
dado unos grandes resultados, 
ya que sin él esta nueva instala-
ción no se hubiese podido mate-
rializar”.

Puertas Abiertas
Con el objetivo de que todos los 
vecinos interesados en cono-
cer el nuevo instituto pudieran 
acceder a las instalaciones, el 
Ayuntamiento de Llíria orga-
nizó el mismo día del inicio del 
curso escolar por la tarde una 
jornada de puertas abiertas en 
la que por grupos pudieron re-
correr las instalaciones.

REDACCIÓLLÍRIA  
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Más de 800 
alumnos estrenan 
el nuevo IES Camp 
de Túria de Llíria

“
EL NUEVO 
EDIFICIO ESTÁ 
DISTRIBUIDO EN 
TRES BLOQUES Y 
EN DOS PLANTAS 
SOBRE UNA 
PARCELA DE 
20.000 METROS 
CUADRADOS 
EN LA ZONA 
DE MURA. EL 
COMPLEJO 
CUENTA CON 
UN PABELLÓN 
CUBIERTO Y 
PISTAS AL AIRE 
LIBRE E INTEGRA 
EL YACIMIENTO 
ARQUEOLÓGICO 
QUE SE PUEDE 
VISITAR DESDE 
EL EXTERIOR A 
TRAVÉS DE UNA 
PASARELAFo
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VIDEO DE LAS 
INSTALACIONES 
DEL  NUEVO IES 
CAMP DE TÚRIA 
DE LLÍRIA

VÍDEO

LA EMPRESA ADJUDICATARIA BERTOLÍN SAU 
HA EJECUTADO LAS OBRAS DEL INSTITUTO 
PÚBLICO CON UNA INVERSIÓN DE 10 MILLONES 
DE EUROS CON CARGO AL PLAN EDIFICANT
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REDACCIÓMARINES  

Celebración de la llegada de los 
vecinos de Domeño a Marines
Marines celebra los actos con-
memorativos del 50 aniversario 
de la llegada de algunos vecinos 
del antiguo Domeño a Marines, 
que se instalaron en esta pobla-
ción por la construcción del em-
balse de Loriguilla.  El sábado 
14 de septiembre, cerca de 500 
personas visitarán la ermita de 
Domeño y se celebrará una co-
mida de hermandad con paella 
gigante en el Parque El Real. 

La alcaldesa de Marines, Lola 
Celda, destaca que “se trata de 
un evento muy especial, en el 
cual recordaremos la historia de 

nuestros pueblos, unidos des-
de hace 50 años”. Este acto “se 
suma a todos los que hemos ce-
lebrado este año, como el viaje 
a Madrid para visitar la exposi-
ción ‘Pueblos de colonización’ o 
nuestra propia exposición  con 
materiales históricos e indu-
mentaria de aquella época”. 

Dentro de esta programación 
especial, en el mes de noviembre 
se proyectará un audiovisual del 
Centro de Estudios Locales de 
Marines y en diciembre se rea-
lizará una publicación de esta 
efeméride.

Marines presentó el pasado sá-
bado 7 de septiembre el VII Tor-
neo de Ajedrez por la Igualdad, 
que se celebrará el domingo 15 
de septiembre a las 11 horas en 
el Espai dels Majors. El torneo, 
organizado por la Federación 
de Ajedrez de la Comunidad 
Valenciana con la colaboración 
del Club de Ajedrez ‘Castillo de 
Marines’, tiene como objetivo 
promocionar la igualdad en el 
ámbito del ajedrez. 

Este campeonato, que va por 
su séptima edición, se disputa-
rá por equipos mixtos a dos ta-
bleros. El director deportivo de 
la Federación de Ajedrez de la 
Comunidad Valenciana, Néstor 
Echeverría D’Angelo, destacó en 
la presentación que se ha regis-
trado un aumento del 30% en la 

participación de mujeres fede-
radas en competiciones y un in-
cremento similar en el número 
de licencias de deportistas emi-
tidas. Por su parte, la concejala 
de Deportes, Noelia Sánchez, 
subrayó la importancia de inte-
grar y promover la participación 
femenina en este deporte. Asi-
mismo, el presidente del Club 

de Ajedrez Castillo de Marines, 
Jordi Rojo, agradeció a la Fe-
deración y al Ayuntamiento la 

para organizar el campeonato, 
dotado con 1.500 euros en pre-
mios y que contará que contará 
con destacados ajedrecistas de 
la Comunidad Valenciana. La 
entrada al público es libre.

Marines celebra el 
Torneo de Ajedrez 
por la Igualdad

MARINES

LA COMPETICIÓN POR EQUIPOS SERÁ EL 15 
DE SEPTIEMBRE EN EL ESPAI DELS MAJORS

Marines inicia su Programa Municipal 
de Gestión Ética de Colonias Felinas
Con el objetivo de controlar el 
tamaño de las colonias de ga-
tos mediante su esterilización, 
el Ayuntamiento ha iniciado su 
Programa Municipal de Ges-
tión Ética de Colonias Felinas. 

y condiciones que han de cum-
plirse para la gestión mediante 
el método CES (captura-esteri-
lización-suelta) de las colonias 
controladas de gatos urbanos en 
el municipio de Marines.

Este proyecto se basa en la co-
laboración entre el Ayuntamien-
to, voluntarios, colectivos y aso-
ciaciones de protección animal 
que se constituyan en Marines, o 
siendo de ámbito comarcal o au-
tonómico, decidan participar en 
el proyecto, además de veteri-
narios. La prioridad será lograr 
la mejora de las condiciones de 
las colonias felinas y facilitar la 
convivencia entre la ciudadanía 
y los animales.
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L’alcalde Antonio Ropero i el regidor de Voluntariat Mediambiental s’han reunit amb José Luis Liz, 
CEO i Director Tècnic de l’empresa Pyro Fire Extinction per a analitzar el sistema de vigilància contra 
incendis forestals que posseeix Olocau. Liz ha desgranat els dispositius i les dades que proporcionen per 
a avisar en temps real, tant del risc de generació d’un foc, com de l’aparició d’un focus en qualsevol lloc.

L’Ajuntament avança en la lluita contra el foc
FOTONOTICIA

OLOCAU

Olocau ha celebrat a l’Espai 
Co-Working una Junta Local de 
Seguretat en la qual s’han ana-
litzat diferents dades i s’han po-
sat en comú les accions a dur a 
terme per a continuar garantint 
el benestar dels veïns. A l’acte, 
han assistit el subdelegat del Go-
vern, José Rodríguez; la cap de 
la Unitat de Coordinació contra 
la Violència sobre la Dona de 
la Delegació del Govern, Car-
la Mercé; representants de la 
Guàrdia Civil, la Policia Nacio-
nal i la Policia Local; membres 

de l’Ajuntament; i, en represen-
tació de la Corporació Munici-
pal, la regidora de Sanitat, Ser-
veis Socials, Benestar Animal, 
Igualtat i Dona, Olga Brínquez, i 
l’alcalde, Antonio Ropero.

En la reunió, s’han abordat les 
xifres i la tipologia de delictes 
comesos en la localitat, la segu-
retat en vivendes i en el camp, la 
situació d’abocaments en alguns 
punts, la col·laboració en ma-
tèria de violència de gènere o els 
vehicles no habilitats per a circu-
lar per les sendes del Parc Natu-
ral. A partir d’ells, s’ha dialogat 

sobre la manera d’implementar 
mesures que milloren el dia a dia 
de la població.

Per a l’alcalde, la trobada de 
hui “ha servit per a comprovar 
que, malgrat el creixement en 
habitants que estem experi-
mentant, el nombre de delictes 
comesos continua sent baix”. 
Segons Ropero, les conclusions 
extretes “contribuiran a reforçar 
la cooperació institucional i el 
treball de la Policia i la Guàrdia 
Civil al municipi, la qual cosa es 
traduirà en una major seguretat 
i en una major qualitat de vida”.

A LA REUNIÓ HAN ASSISTIT EL SUBDELEGAT DEL GOVERN I LA 
CAP DE LA UNITAT CONTRA LA VIOLENCIA SOBRE LA DONA

REDACCIÓOLOCAU  

Olocau  celebra  una  Junta  
Local  de  Seguretat

Projecció i cinefòrum del curt ‘Unos tragos 
de más’ en memòria de Salvador Hueso 
El dissabte 21 de setembre, a les 
19 hores, a la Casa de la Cultura 
d’Olocau tindrà lloc la projecció 
i cinefòrum d’una obra de temà-
tica ‘spaghetti western’ la his-
tòria de la qual es desenvolupa a 
la ciutat d’Olok-Cow.

La cinta recull el millor del gè-
nere i ret homenatge al director, 
guionista i productor italià Ser-
gio Leone.

El curtmetratge ha sigut pre-
miat al Tucumcari Film Festival 
2023 (Estats Units) en les cate-
gories ‘Judge’s Choice Awards’ i 
‘Bestof Westerns’.

També ha sigut seleccionat 
en certàmens de cinema inter-
nacionals com el Golden Dust 
Film Festival (Mèxic), l’Almería 
Western Film Festival, el Colexi-
co Experience Spaghetti & Wes-

terns Festival (Estats Units) o el 
Daganzo Trascámara (Espanya).

L’esdeveniment, organitzat 
per l’Ajuntament d’Olocau, es-
tarà dedicat a la memòria de 
Salvador Hueso Llinares, veí 
del municipi de Camp de Túria 
que va col·laborar en el projecte, 
apunten fonts municipals.

completar l’aforament.

L’Associació de Jubilats tanca la 
celebració de la Setmana Cultural

El passat 6 de setembre va con-
cloure una nova edició de la Set-
mana Cultural de l’Associació de 
Jubilats d’Olocau. Una cita que 
va tindre un gran èxit de partici-
pació en tots els seus esdeveni-
ments.

El programa va comptar amb 
propostes com l’acte de trasllat 
de la bandera de l’associació des 

taller (titulat ‘Trencant la bretxa 
digital’) sobre l’ús del mòbil i de 
les aplicacions; una excursió al 
MuVIM; un dinar per a socis i 
col·laboradors; una vesprada de 
cine; un viatge a Morella amb 
visites guiades als llocs més em-

blemàtics i al Santuari de la Bal-
ma; una nova edició del concurs 

una excursió al celler Vera de 
Estenas d’Utiel.

La Regidoria de Serveis So-
cials va col·laborar en l’organit-
zació i, en este sentit, la regidora 
Olga Brínquez va estar present 
en quasi totes les activitats jun-
tament amb els assistents. 

L’alcalde, Antonio Ropero, 
també va prendre part en diver-

-
zades, va felicitar l’associació 
“pel gran treball realitzat i pel 
resultat tan positiu de la Setma-
na Cultural”.

Taller ‘Veus contra el silenci’ pel 
Dia contra l’Explotació Sexual
En el marc de la commemora-
ció, el 23 de setembre, del Dia 
Internacional contra l’Explota-

Xiquetes i Xiquets, el Saló d’Ac-
tes d’Olocau acollirà el 28 de se-
tembre, a les 18 hores, un taller 
d’informació, conscienciació i 
sensibilització sobre la magni-
tud i la gravetat d’uns delictes 
que afecten milions de persones 

a tot el món.  
Sota el títol ‘Veus contra el 

silenci’, aquesta iniciativa, orga-
nitzada per la Regidoria d’Igual-
tat i Dona impartida per Terapia 
Aventura, busca que les perso-
nes participants comprenguen 
millor les experiències i el pa-
timent de les víctimes a través 
d’activitats, i que es convertis-
quen en agents de canvi. 



20 SETEMBRE 2024  ACTUALITAT COMARCAL
anys

P. G. SERRRA

Héctor Catalá se ha quedado a 
las puertas de la gloria olímpica 
en París. El paratriatleta de Se-
rra en su segunda cita olímpica 
aspiraba a repetir el podio logra-
do en los Juegos Paralímpicos 
de Tokio 2020, donde se colgó la 
medalla de plata. Sin embargo, 
una avería en su tándem le obli-
gó a retirarse de la prueba cuan-
do luchaba por los primeros 
puestos e impidió al campeón 
del mundo repetir la hazaña.

Esta ha sido la primera vez en 
su carrera que el deportista tiene 
que retirarse de un triatlón y ha 
sido en el peor momento, en las 
calles de París en unos Juegos 
Paralímpicos y en puestos de po-
dio. En plena remontada tras sa-
lir del agua, a 40 segundos de la 
cabeza la cadena de la bici saltó 
y Héctor Catalá y Carlos Oliver, 
su guía, pararon para colocarla, 
pero en la maniobra dañaron la 
horquilla de su tándem. 

Tras la prueba, Catalá recono-
ció haber llorado ante lo que va-
loró como “duro e injusto” la re-
tirada vivida en París después de 
tres años muy duros de prepara-
ción. “Se nos ha roto el tándem, 
pero realmente lo que tengo roto 
es el alma. Es muy duro e injus-
to. He llorado más en una hora 
que en quince años. Me he senti-
do muy arropado por mi familia, 
también por la de Carlos, pero es 
que no es justo. El deporte no es 
justo, pero es que la vida tam-
poco es justa”, reconoció Héctor 

tras la prueba.
Sobre el futuro añadió que 

“no he pensado en retirarme, 
nunca lo he pensado. Me quedo 
con una frase que me ha dicho 
Carlos: ‘Ahora tenemos que se-
guir hasta Los Ángeles porque 
no es justo acabar así’. Mi padre 
también me enseñó a no tomar 
decisiones ni en momentos de 
euforia ni en momentos de ba-

jón, pero a mí esto me gusta de-
masiado y no he dicho mi última 
palabra”.

Desde el Ayuntamiento han 
reconocido públicamente el mé-
rito de su  deportista: “Sabemos 
que eres un campeón en todos 
los sentidos. A veces, las cosas 
no salen como esperamos, pero 

-
ritu de lucha”.

Una avería deja a 
Héctor Catalá sin 
medalla en París
EL PARATRIATLETA SE TUVO QUE 
RETIRAR CUANDO LUCHABA POR LAS 
PRIMERAS PLAZAS EN LOS JUEGOS

SERRA

La escoleta municipal abre el nuevo 
curso con mejoras en el centro

El Ayuntamiento de Serra ha lle-
vado a cabo las obras de mante-
nimiento y mejora de las instala-
ciones de la escoleta municipal a 
lo largo del pasado mes de agos-
to, aprovechando la ausencia de 
los escolares y del profesorado, 
para que todo estuviera listo en 
este inicio del nuevo curso esco-
lar. 

En concreto, se han realizado 
dos registros para la evacuación 
de aguas. Además, se han cam-

biado las láminas de parqué en 
las aulas y en los baños se han 
realizado trabajos de adecua-
ción y mejora en los suelos

Con estos trabajos realizados 
en todo el recinto, según apun-
tan desde el consistorio, “mejo-
ramos los espacios municipales 
para hacer las actividades más 
cómodas tanto para los alumnos 
de infantil como para el profe-
sorado en este nuevo curso es-
colar”.

Serra recauda 600 euros para la 
Asociación Española Contra el Cáncer

-
tiembre ha tenido lugar la cues-
tación organizada por la Asocia-
ción Española Contra el Cáncer 
de Serra, que este año ha conse-
guido recaudar más de 600 eu-
ros -en total se ingresaron 630 
euros a través de los donativos- 
que se destinarán íntegramente 

a la investigación. Esta actividad 
llevada a cabo por la junta local 
de Serra está dirigida a facili-
tar las donaciones por parte de 
aquellas personas interesadas 
en colaborar en la investigación 
contra el cáncer y en la que se 
pudo comprobar la solidaridad 
de los vecinos

El polideportivo acoge el primer 
torneo de frontenis femenino

El pasado 7 de septiembre se 
disputó el primer Torneo de 
Frontenis Femenino en el po-
lideportivo 0municipal Héctor 
Català, organizando por el club 
de Frontenis de Serra. Las ga-
nadoras de esta primera edición 

han sido las parejas formadas 
por Tamara Cedillo Aguado- 
Zuleica Cedillo Aguado; Vanesa 
Navarro Peiro - Amara Martínez 
Navarro; y Maria José Villanue-
va Villanueva - Vanesa Sanchis 
Lluch.

Héctor Catalá con su guía en la prueba de ciclismo.
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L’alcaldessa Elia Verdevío i 
el regidor de Sanitat, Carlos 
Abad s’han reunit amb el 
conseller de Sanitat, Marcia-
no Gómez, per a posar punts 
en comú l’ampliació del  Cen-
tre de Salut i la posada en 
marxa d’un Consultori Auxi-
liar en la zona sud davant de 
l’increment exponencial de la 
població així com l’augment 
del número de SIPS a Bétera.

Reunió amb la 
Conselleria de 
Sanitat

L’Ajuntament de Bétera ha aco-
miadat al grup de 14 estudiants 
de graus universitaris, Formació 
Profesional i màsters del pro-
grama municipal ‘Bétera et beca’ 
que han treballat al consistori 
aquest estiu durant els mesos de 
juliol i agost. El programa, que 
té una remuneració mensuals 
de 500 euros bruts,  ha oferit 
beques en les àrees d’Adminis-
tració, Secretaria, Comunica-
ció, Serveis Socials, Urbanisme, 
Agricultura i Sanitat.

Bétera elabora 
un Estudi sobre 
violència de gènere
Gràcies als fons del Pacte d’Es-
tat contra la Violència de Gène-
re, l’Ajuntament de Bétera ha 
elaborat un estudi de Punts Ne-
gres amb Perspectiva de Gène-
re per a determinar l’existència 
o no de punts negres al munici-
pi i establir la seua ubicació; així 
com realitzar una aproximació 
a l’opinió ciutadana en matèria 
de violència de gènere i altres 
violències masclistes.

Comiat dels joves 
de ‘Bétera et Beca’ 

FOTONOTICIA

Les escoletes municipals estrenen 
cinc noves tablets aquest curs

L’Escoleta Josefa Guardiola i 
l’Escoleta Xiquets de Bétera 
treballen aquest curs amb les 
prestacions que ofereixen les 
cinc tablets que la regidoria de 
Noves Tecnologies ha posat a 
punt. A més, a aquestes tablets 
l’àrea de Noves Tecnologies els 
ha instal·lat la plataforma ‘Baby 
Control’, una aplicació que per-
met als equips docents d’amb-
dues Escoletes interactuar amb 
les famílies, realitzar informes 
individualitzats, agendar acti-
vitats, enviar missatges, enviar 
contingut audiovisual instanta-
ni, informar sobre els menús de 
menjars i les activitats extraes-
colars així com enviar circulars, 
entre moltes altres tasques.

Aquesta iniciativa sorgeix grà-
cies a la inquietud de les mestres 

de les escoletes per optimitzar 
els processos comunicatius bus-
cant en tot moment mantindre 
un contacte més àgil, amé i ràpid 
amb les famílies.

Les famílies poden tindre una 
informació diària i personalitza-

-
sevol moment del dia i des de 
qualsevol lloc accedint a l’aplica-
ció des d’un mòbil, ordinador o 
tablet. Un avantatge que permet 
la informació al moment que 
l’agenda i la circular en paper 
no tenen, al mateix temps que 
estalvia recursos a l’administra-
ció pública. Un gran avanç per a 
l’equip docent que aquest curs 
tindrà un contacte més directe 
amb les famílies dels escolars de 
Josefa Guardiola i de Xiquets, 
segons fonts municipals.

BÉTERA

Alfàbegues, el passat 22 d’agost 
i després de la celebració de la 
missa de la Vuitava, la porta de 
l’església de la Puríssima de Bé-
tera es va omplir de veïns im-
pacients per veure les Obreres 
eixir de la Casa Abadia amb ‘els 
bolletes’, una mena de xicotets 
pergamins embolicats i tancats 
amb unes cintes, que porten les 
quatre Obreres: Alba Aznar, Pilu 
Ricart, Sonia Amposta i Pepi 
Morcillo amb el nom de les que 
seran les quatre representants 
de les Festes del pròxim any. 

“És un dia on els sentiments 

i l’inici de les de 2025”, ha expli-
cat Elia Verdevío, alcaldessa de 
Bétera, qui ha indicat que “és un 
moment especial en el qual els 
veïns acompanyen les Obreres i 
els Majorals 2024 i els Majorals  
de 2025 per a conéixer, en pri-
mícia, el nom de les que seran 
les Obreres del pròxim any”. 

Amparo Olmos Cerdà ha sigut 
nomenada Primera Obrera Ca-
sada 2025 a les portes de la seua 
casa, abrigallada pels veïns i la 
seua família i coberta de confeti. 

Marta Ricart Sánchez osten-
tarà el càrrec de Segona Obre-
ra Soltera l’any vinent, mentre 
que Toña Morcillo González ha 
acceptat el nomenament de Se-
gona Obrera Casada a les portes 
de la seua casa i també amb molt 
confeti. 

Finalment Mar Alcàsser Fe-
rrando ha acceptat el càrrec de 
Primera Obrera Soltera de 2025. 
Moment en el qual els Majorals 
del pròxim any l’han coberta 
amb confeti celebrant el seu no-
menament com una de les repre-

sentant de les festes de Les Alfá-
begues de 2025. 

A totes elles les acompanyaran 
en els actes festius del pròxim 
mes d’agost un total de 25 Ma-
jorals encapçalats pel seu presi-
dent, Elías Tomás Borrego.

Les Festes de les 
Alfàbegues 2025 
ja tenen Obreres
MAR ALCÀSSER, AMPARO OLMOS, 
MARTA RICART I TOÑA MORCILLO, 
REPRESENTANTS DE LES FESTES

REDACCIÓBÉTERA 

Les noves Obreres per a les festes de les Alfabegues 2025.

Quatre nous 
desfibril·ladors per 
a la Policia Local
La Policia Local i Protecció 
Civil compten amb quatre  

-
miautomàtics que portaran 
tots els vehicles en servei. Els 
DESA s’emporten en un ma-
letí anticolps que inclou pe-
gats grandària infantil i adult. 
Sanitat ha invertit 3.220 eu-
ros per a dotar els vehicles 
policials i de protecció civil 
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Com és habitual, el passat 10 
de setembre, amb la “processó 
del foc” en honor a Sant Josep 

festes patronals de Benissanó 
corresponents a l’any 2024. 

Les festes d’enguany, han es-

de festes de l’Ajuntament de Be-
nissanó junt amb la clavaria de 
Sant Josep (els jóvens). 

Durant les festes, els veïns de 
Benissanó han pogut gaudir de 

balls, actes religiosos, activitats 
infantils, entre altres activitats.

La pluja va fer acte de presèn-
cia durant la jornada festiva del 
7 de setembre i va obligar a sus-
pendre la verbena programada 
per al dia de la vespra. 

“Les festes d’enguany han es-
-

ticipació, transcorrent totes elles 
en absoluta normalitat i portant 
la festa al carrer per al gaudi de 
tots els veïns: majors i xiquets”, 

ha valorat Rafa Navarro, regidor 
de Festes de l’Ajuntament de 
Benissanó. El regidor socialis-
ta ha agraït públicament a tots 

els col·lectius veïnals, penyes i 
associacions que han participat 
i col·laborat en les festes patro-
nals de la localitat.

Benissanó tanca les seues festes patronals 
de 2024 amb un gran èxit de participació 

REDACCIÓBENISSANÓ 

ELS VEÏNS HAN POGUT GAUDIR D’UN PROGRAMA D’ACTES AMB  MÚSICA, FOCS 
ARTIFICIALS, BOUS, BALLS, ACTES RELIGIOSOS I ACTIVITATS INFANTILS 

El nou curs escolar ha arran-
cat a Benissanó amb millores 
al col·legi públic Verge del 
Fonament. Durant aquest 
mes de setembre s’han acabat 
d’instal·lar els aparells d’aire 
condicionat en totes les aules 
del centre de Primaria. Amb 
aquesta actuació, la totalitat 
d’aules i espais del centre edu-
catiu del municipi comptaran 
amb aquells aparells que fa-
ran més agradable aquests 

L’Ajuntament 
instal·la aires 
condicionats a les 
aules del col·legi

Mor l’exalcalde del PP 
de Benissanó Vicente 
Castellano Rioja 

El que va ser alcalde de Benis-
sanó pel Partit Popular entre 
1983 i 1987, Vicente Castellano, 
va morir el passat 1 de setembre 
al seu poble natal. Nascut l’any 
1940, Castellano fou el primer 
alcalde de Benissanó de la for-

(Partit Popular, posteriorment). 
Al seu sepeli acudiren un gran 
nombre de veïns del municipi, 
els membres de la corporació 
municipal, encapçalats per l’ac-
tual alcaldessa i un gran nombre 
de personalitats polítiques del 
PP junt amb la vicepresidenta 
segona de la Diputació de Valèn-

BENISSANÓ

La Volta a Peu a 
Benissanó torna el 
14 de setembre 
Després de les festes patronals, 
l’Ajuntament de Benissanó, des 
de la Regidoria d’Esports i l’as-
sociació esportiva local  ‘Beni-

Peu a Benissanó que enguany 

Aquesta prova està inclosa dins 
del Circuit de Carreres Populars 
de Camp de Túria. La carrera es 
disputarà el dissabte 14 de se-
tembre a les 17:30 hores. 

primers mesos del curs en què 
les temperatures continuen 
sent molt elevades. En total, 
s’han instal·lat 14 aparells split 
d’aire condicionat amb una 
inversió que supera els 9.000 
euros. “Ens pareixia una actua-
ció necessària i inajornable la 
instal·lació d’aquests aparells 
que faran més confortable els 

alumnes i professors. Es tracta, 
de contribuir en la mida de les 
nostres possibilitats, a millorar 
l’educació al nostre municipi 
amb actuacions com aquesta 
que venen a fer més conforta-
ble el treball del professorat i 
dels nostres alumnes”, ha de-
fensat  l’alcaldessa de Benissa-
nó, Amparo Navarro.
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CASINOS

Casinos solicita a la Generalitat 
el equipamiento del centro de día
El Ayuntamiento de Casinos ha 
solicitado formalmente que,una 
vez concluidas las obras de cons-
trucción del centro de día de Ca-

europeos (Plan de Recuperación 
y Resiliencia), la Generalitat 
Valenciana proceda al equipa-
miento del mismo a través de los 
próximos presupuestos autonó-
micos para el año 2025. Así mis-
mo ha pedido que se establezca 
un cronograma claro y preciso 
para su apertura. 

El centro de día ha sido uno de 
los proyectos estrella que impul-
só el Ayuntamiento de Casinos y 
que fue admitido en el Plan Con-
vivint del gobierno del Botànic 
en la legislatura de 2019-2023. 

La Conselleria de Servicios 
Sociales procedió entonces a 
la delegación de competen-
cias para contratar las obras al 
Ayuntamiento de Casinos, y este 
las licitó y las ejecutó. Como ha 
explicado el alcalde de Casinos, 
Miguel Navarré, “descargamos 
de trabajo a la Generalitat, asu-
miendo todos los trámites de la 
contratación y ejecución de las 
obras. Avanzamos el dinero a 

la empresa adjudicataria para 
cumplir en la medida de lo posi-
ble con los plazos”. 

El primer edil de Casinos siem-
pre ha destacado la buena sinto-
nía con las dos administraciones 
autonómicas, la del Botánic i la 
actual, pero ha querido ser ta-
jante respecto a la apertura:  “el 
centro de día debe equiparse y 
abrirse con la mayor brevedad 
posible. Esa era la prioridad del 
gobierno del Botànic, y esa es la 
que debe ser por parte de la ad-
ministración actual”. 

El centro de día, según ha de-
fendido Navarré, va a permitir 
conciliar la vida laboral y fami-
liar y sobre todo, “permitirá dar 
a muchas vecinas y vecinos de 
edad avanzada una vida de cali-
dad con todos los cuidados”. 

la apertura del centro de día en 
breve, con un cronograma claro 
“pues la gente mayor y con más 
necesidades de cuidados, debe 
ser una de las prioridades de la 
adminstración autonómica; de 
lo contrario, la ciudadanía no lo 
entendería” ha apostillado el al-
calde de Compromís.

Casinos ha celebrado los actos 
organizados por el Ayuntamien-
to con motivo del centenario del 
nacimiento del poeta valenciano 
Vicent Andrés Estellés. 

El acto central, que tuvo lugar 
el pasado 7 de septiembre,  ha 
consistido en la inauguración 
del mural del poema dedicado 
por Vicent Andrés Estellés a Ca-
sinos.

La obra, que puede contem-
plar en la plaza del Mercado 
donde ha sido instalada, ha sido 
realizada por la artista local Ma-
ria Vidagany.

Tras la inauguración de esta 
obra, los asistentes se desplaza-
ron a la explanada de Sant Roc 
donde se celebró una cena y  se 

recitaron y cantaron los poemas 
de Estellés con la colaboración 
del coro de la Unión Musical Ca-
sinense.

REDACCIÓCASINOS

LA OBRA REALIZADA POR LA ARTISTA LOCAL MARÍA 
VIDAGANY SE HA INSTALADO EN LA PLAZA DEL MERCADO

Estellés ya tiene su 
mural en Casinos

El Ayuntamiento de Casinos 
ha impulsado la creación de un 
cuerpo de Protección Civil que 
se prevé que integre a las veci-
nas y vecinos de la localidad que 
quieran desarrollar actividades 
voluntarias y desinteresadas en 
el ámbito de la Protección Civil. 

-
ron los contactos con gente inte-
resada, y en pleno municipal del 
11 de septiembre se ha aprobado 

la creación de dicho cuerpo. El 
alcalde de la localidad, Miguel 
Navarré, junto con el concejal de 
Seguridad, Andrés Guirado han 

-
que a la Delegación del Gobier-

la autorización, los voluntarios 
empezarán los cursos de forma-
ción. 

La creación de un cuerpo de 
protección civil es novedosa en 

el municipio de Camp de Túria, 
y ello supondrá un apoyo impor-
tante a la Policía Local en even-
tos que impliquen asistencias de 
personas, para la regulación del 

emergencia o una situación que 
pudiera derivar en emergencia, 

rescatar y proteger a las perso-
nas y bienes, y velar por la segu-
ridad ciudadana.

Casinos contará con un cuerpo 
de voluntarios de Protección Civil
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Loriguilla rinde homenaje a su 
vecino más longevo de 96 años 

El Ayuntamiento de Loriguilla,  
como cada año, coincidiendo 

a los vecinos más longevos de 
la localidad. Este año, una re-

-
caldesa, Montse Cervera, ha rea-

-
morativa como reconocimiento 

LORIGUILLA

Raga y la alcaldesa de Loriguilla, 
Montse Cervera, han suscrito un 

-
-

-
tre sí y con el área industrial de 
La Reva, S-13 y S-12.

-
miento este servicio en 2016 

-

industrial y conectar ésta con 
las estaciones de las Lineas 2 y 3 
de metro  y la línea C3 de Renfe 

-

-

alumnos de los institutos de Ri-

de lunes a viernes desde las 5 de 
la madrugada hasta las 22:54 
horas. El recorrido consta de 

-

-
-

miento de Loriguilla, a través de 
-

-

servicio mancomunado.

Loriguilla y Riba-roja formalizan 
el servicio municipal ‘Arribabús’ 

REDACCIÓLORIGUILLA

Primer premio del concurso de pasacalles de Buñol
FOTONOTICIA

Un vehículo ocupado por 
una conductora ha quedado 
completamente calcinado. 
El siniestro se produjo en la 
avenida Constitución de Lo-
riguilla cuando debido a una  
avería mecánica, el coche se 
vio envuelto en llamas. La 
conductora consiguió dete-
ner el vehículo cuando vio 
que comenzaba a salir humo 
del capó y pudo salir ilesa an-

Arde un vehículo en la 
avenida Constitución

LA INICIATIVA INTRAMUNICIPAL SE REALIZA MEDIANTE UN 
NOVEDOSO PROCEDIMIENTO DE LICITACIÓN CONJUNTA 

El gimnasio municipal completa 
la renovación de sus máquinas 

El Ayuntamiento de Loriguilla 

-

-

sentado y dos nuevas cintas de 

cantidad se une a la anterior in-
-

-
riales nuevos destinados a las 
clases colectivas.

Excursión a la presa del pantano de 
Loriguilla para visitar los archivos

El Ayuntamiento de Lorigui-

guardan allí desde su construc-
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La Mancomunitat celebra el Dia 
Mundial de la Salut Mental

CAMP DE TÚRIA

ACTUALITAT COMARCAL         

El Circuit Camp de Túria Caixa 
Popular s’ha consolidat com una 
opció per a corredors de la pro-
víncia de València i de la comar-
ca Camp de Túria, amb proves en 
diferents municipis de Camp de 
Túria com són: Llíria, Riba-roja 
de Túria, La Pobla de Vallbona, 
Sant Antoni de Benaixeve, Lori-
guilla, Benissanó, Vilamarxant, 
Marines, Casinos i Bétera.

El circuit reuneix algunes de 
les carreres populars més re-
presentatives de la comarca i la 

ticipació en activitats esportives 
i oferir al ciutadà la possibilitat 

de participar durant pràctica-
ment tot l’any en proves de la 
comarca. El Circuit consta de 10 
proves, de les quals s’haurà de 
puntuar almenys en 7 d’elles per 

sher”.
Superat l’equador del circuit, 

destaca l’augment de participa-
ció en carreres com la Llegua de 
Sant Antoni de Benaixeve amb 
un increment del 215%. Tam-
bé destaquen les sensacions 
que han deixat les altres proves 
realitzades: Llíria, Riba-roja 
de Túria, La Pobla de Vallbona 
i Loriguilla. Queden per cele-

brar-se les proves de Benissanó, 
Vilamarxant, Marines, Casinos i 
Bétera.

El departament d’esports de la 
Mancomunitat Camp de Túria 
treballa també en una nova tem-
porada de les lligues esportives 
intermunicipals en edat escolar 
amb el començament de les ins-
cripcions de futbol sala, futbol 8 
querubí, tennis i bàsquet.

Des de la Mancomunitat de 
Camp de Túria, segons apunten, 
“es fa un gran esforç per fomen-
tar l’esport entre la ciutadania 
dels municipis, apostant per una 
major qualitat i professionalitat 
dels serveis”.

Èxit de participació en el Circuit 
Camp de Túria Caixa Popular

REDACCIÓCAMP DE TÚRIA 

LA PARTICIPACIÓ GENERAL HA AUGMENTAT UN 38% EN LES 
PROVES DISPUTADES EN DEU MUNICIPIS DE LA COMARCA

PRISMA, Programa de Reha-
bilitació i Inserció en Salut Men-
tal de la Mancomunitat Camp de 
Túria, ha organitzat aquesta jor-
nada per al pròxim 18 d’octubre 
en el recinte del mercat munici-
pal de La Pobla de Vallbona de 
9.30 a 13 hores. 

L’esdeveniment comptarà 
amb diferents activitats i exposi-
tors amb informació i venda de 
productes, tot això, acompanyat 
per música en directe i conclourà 
amb la lectura del manifest en 
defensa de la salut mental.

La celebració del Dia Mundial 
de la Salut Mental té com a ob-
jectiu conscienciar a la societat 
dels problemes de salut mental, i 
enguany en concret, prioritzar la 
salut mental en el lloc de treball. 

L’esdeveniment és gratuït i la 
participació està oberta al pú-
blic en general. En cas de ser un 
grup, l’organització insta que es 

Facebook de PRISMA.
Està previst que a partir de les 

9.30 hores es procedisca a la re-
cepció i benvinguda, i a les deu 
del matí començarà l’acte d’in-
auguració de la jornada i després 
es realitzarà una activitat grupal.

A les 11 hores hi haurà esmor-
zar i d’11.30 hores a 12.30 hores 
hi haurà diferents activitats. 

A partir de les 12.30 hores i 

la lectura de manifest en defensa 
de la salut mental i a la clausura 
institucional de la jornada co-
marcal.

Dins de la campanya anual 
‘12 mesos, 12 lemes’, la Uni-
tat de Prevenció Comunitària 
en Conductes Addictives 
(UPCCA) de Camp de Túria 
s’ha posat en marxa una ini-
ciativa aquest mes de setem-
bre per a fomentar el pensa-
ment crític respecte al que 
consumim en xarxes socials. 

que exposen la seua vida 
personal a través de les xar-
xes socials s’han convertit en 

Campanya ‘12 
mesos, 12 lemes’ 
de la UPCCA

models a seguir per a moltes 
persones. La aparent proximi-
tat amb la qual es comuniquen 
pot portar-nos a creure que tot 
el que mostren és autèntic. No 
obstant això, és fonamental re-
cordar que comparar-se amb 
ells és inútil. El que veiem conti-
nuament en les diferents xarxes 
socials no representa el cent per 
cent de la vida real d’aquestes 
persones. Darrere de les seues 
publicacions, hi ha marques, 
contractes i patrocinis, i en 
molts casos, tractaments cars, 
cirurgia estètica o l’ús d’este-
roides. Encara que intentem 
promoure l’acceptació personal 
i l’amor propi, les xarxes socials 
continuen reforçant un ideal de 
bellesa concret. Com es pot ob-

servar en nombrosos comenta-
ris, es critica allò que no s’ajusta 
a aquest cànon. Aquests mis-
satges, dirigits principalment a 
xiquets, xiquetes i adolescents, 
poden desencadenar trastorns 
de la conducta alimentària, ob-
sessió per l’aparença física i una 
necessitat constant de validació 
a través dels “likes”.

Per tot això, des de la  Unitat 
de Prevenció Comunitària en 
Conductes Addictives Camp 
de Túria animem a tothom a 

ques o sentir-se “menys que...” 
per la quantitat de cors en una 
publicació. La pregunta que ens 
hem de fer és: quant valen real-
ment aquests “likes”?
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La gran majoria dels pobles de la 
comarca de Camp de Túria han 
viscut el mes d’agost immersos 
en les seues festes patronals. Les 
distintes celebracions religioses 
s’han unit als actes lúdics per a 
traure a centenars de veïns i vi-
sitants als carrers. Els concerts 
de música -Ana Guerra, Camela 
i les millors orquestres del pa-
norama nacional-, la pólvora i 
els festejos taurins han sigut els 
plats forts de les festes en dife-
rents les localitats de Camp de 
Túria. Un any més, la festa de 
Les Alfàbegues de Bétera ha po-
sat la nota de color amb les plan-
tes gegants i  les tones de confeti 
llançats pels carrers. Les paelles, 
com en Sant Antoni de Benaixe-
ve, tampoc han faltat en les jor-
nades estivals. A la població de 
Serra, les processons han deixat 
imatges espectaculars. Les fes-
tes han continuat al llarg de tot 
l’estiu a Loriguilla, Benissanó, 
Casinos, Marines, Olocau, Vila-
marxant i Nàquera. En alguns 
municipis com als de Benagua-
sil, Riba-roja de Túria i Llíria, 
les festes patronals s’estendran 

setembre.

Les festes patronals 
inunden els carrers 
durant els 
mesos d’estiu

MÚSICA, PÓLVORA Y FERVOR RELIGIOSO EN LAS FIESTAS.

FOTOGALERIA
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Hipòcrites 
socials

Feia temps que no l’havia vista, la 
vaig saludar, li vaig preguntar per 
la família i, per descomptat, pel 

primària. Em va comentar que el 
portava a un col·legi públic. Em va 
sorprendre perquè molta gent amb 
diners, com en el cas d’esta amiga, 

-
gi o institut privat, tot pensant 
que tindran una educació millor, 
amb més mitjans tècnics i mestres 
més competents. Deuen conside-

en les assignatures. De seguida, li 
vaig preguntar si n’estava contenta 

que sí, però, hi va adduir un pro-
blema. “Quin?”, li vaig preguntar. 
“La classe està plena de moros, 
negres, gitanos i immigrants”, em 
va etzibar. La seua resposta no em 
va sorprendre. De fet, és una raó de 
pes que tenen en compte moltes fa-
mílies a l’hora de fugir dels centres 
educatius públics a la cerca d’un 
de concertat o de privat. En els 
centres públics accepten “tot tipus 

-

no acabava de comprendre que la 
meua amiga haguera decidit por-

tar-lo a un centre públic. No li vaig 
contestar, per educació. M’hi vaig 
acomiadar amb els millors desitjos 

-
der de pensar en la gravetat del que 
m’havia amollat. No li agradava la 

a un col·legi separat de la resta.  
La meua amiga és una em-

gamma alta, d’aquells amb un bon 
grapat de prestacions i tan gran 
que és impossible d’aparcar en una 

les comoditats inimaginables, una 
caseta al camp i, per acabar-ho 

d’adobar, sol fer viatges cars a 

Oblida, però, que a la seua empre-
sa hi treballen, habitualment, un 
bon nombre de persones nascudes 
en altres països, potser alguns són, 

-
sos, gitanos i d’altres estigmes més. 
De ben segur, treballen de valent 
per traure avant les seues famílies 
tot a la cerca d’un futur millor. A la 
meua amiga no li agrada que el seu 

-
ros, gitanos o romanesos. En canvi, 
però, li agrada que a la seua empre-
sa sí que hi treballen immigrants, 
potser perquè són mà d’obra bara-
ta i competent que li permet obtin-

roba de marca cara i viatges mera-
vellosos. La meua amiga, potser, 
té en compte el color de la pell, la 
procedència social o l’origen de les 
persones en funció dels seus in-

diners no hi té cap inconvenient, 
en canvi, però, sí en té quan el seu 

enriquidora a l’hora de contactar i 
fer amistat amb gent diversa, igual 
de respectable que ell, i amb la ma-

el col·legi on estudiar.

Miquel Ruiz, periodista de la 
Pobla i assessor de comunicació

La indústria de 
Llíria

-
vern municipal està “vivint de ren-
des” del seu treball. Millor no qua-

vullc ofendre ningú, però tampoc 
podem permetre que s’ofenga la 
nostra intel·ligència ni la de la gent. 

És cert que, en la legislatura del 

parcel·lar l’actual polígon Carras-

res durant la següent legislatura 

sense llum ni aigua (i amb una de-
gradació que costà quasi un milió 
d’euros de revertir) eren inservi-

bles, cap indústria s’hi podia ubi-
car. (Tal volta estaven massa ocu-

digne d’esdevindre una bona se-
qüela de la famosa peli protagonit-
zada per Tom Hanks als 80). Ha-

Manolo Civera qui acabà d’habili-
tar el polígon i aconseguí que s’hi 
implantaren grans empreses amb 

de l’atur a Llíria. 

que parlar de la indústria a Llíria, 
vullc parlar d’una cosa encara més 
interessant, la indústria de Llíria. 

pobles i ciutats al món amb polí-
gons industrials, però no tants que 
tinguen la nostra indústria...

La veritable indústria de Llíria és 
la música. El Diccionari Normatiu 

“l’activitat humana usada en la 
producció de béns i servicis de tota 

classe”. Als temps procel·losos en 

dona com a vàlida per a bombar-
dejar i assassinar éssers innocents, 

Trump porten les regnes del món, 
no em ve al cap cap bé ni millor 
servei que es puga fer a la humani-
tat que la cultura (esport inclòs) i la 
música. La música és el llenguatge 
universal, la música és alegria, la 
música és vida, la música és pau. 
I el nostre poble, Llíria, és un pro-
ductor de música de nivell mun-

-
ment de la UNESCO. Som una de 
les només 47 ciutats al món que 

d’estar ben orgullosos! La música 
ens fa especials, hem de continuar 
cultivant aquesta “indústria”! I 

de la regidoria de cultura seguint la 
senda marcada pel MONDIACULT 

2022. I també amb la recent adhe-
sió al Manifest de Braga, que se-

creativitat com a factors estratègics 
essencials per al desenvolupament 
sostenible. 

Com sabem, hem arribat ja a un 
punt en què està ben clar que el 
futur passa pel desenvolupament 
sostenible; qualsevol altre tipus de 
desenvolupament ens abocaria al 
desastre. Si, com acabem de vore, 
aquest desenvolupament sosteni-
ble passa necessàriament per la 
cultura i la creativitat, Llíria, amb 
el seu riquíssim patrimoni cultural 
del qual forma part fonamental la 
seua “indústria de la música”, està 
en una posició immillorable per a 
mirar cap al futur amb optimis-

l’agermanament amb el districte 

té vint vegades més població que 

nosaltres se’ns agermane vol dir 
que tenim alguna cosa que ells no 
tenen i els podem aportar. Fa uns 
mesos, quan visitaren les seus de 
les bandes no es podien creure allò 
que veien i els contàvem!

-

hem fet sempre amb els músics) la 
nostra indústria de la música, fent 
d’ella un veritable motor econòmic 
i fent de Llíria un punt del mapa on 
tot el món sàpiga que treballem per 
la pau amb la cultura, amb la nos-

-

estiga veritablement en pau, Llíria 
podrà sentir-se orgullosa per haver 
pogut contribuir a què les úniques 
canonades que s’escolten al món 
siguen les de l’espectacular Ober-

Nico Marco, regidor d’Esports i 
Salut. Ajuntament de Llíria

Protecció 
animal... de les 
paraules als fets

-

però amb una estructura de poble 

solem ser famosos per ser capda-
vanters en la regulació del nostre 

el benestar animal, Sant Antoni és 
un poble d’eminent arrel animalis-
ta, quant a la cura de les mascotes 

de debat entre el veïnat, i és tam-
bé un aspecte que caracteritza po-
sitivament el nostre municipi. No 

govern que han passat per Sant 

-
ferencies partidàries) s’ha preocu-
pat mai per reglamentar, ordenar 
i ajudar seriosament a la regulació 
de les Colònies Felines. Tradicio-
nalment, sense gaire ajuda muni-
cipal, aquestes colònies s’han anat 
controlant i cuidant per un grup de 
voluntàries animalistes dedicades 
en cos i ànima a desparasitar, ali-
mentar, castrar i vetlar pels felins 
del nostre terme municipal, amb 

per la seua banda.
I d’aquella falta de compromís 

polític, els problemes de hui. Tro-
bem les colònies felines en una 
situació crítica, tant pel nombre 
de gats, davant la impossibilitat 
econòmica de fer front a les cas-
tracions, com a la desparasitació i 
alimentació. A més a més, la maca 
d’un posicionament clar i integral 
al tema està provocant, progressi-

veïnat.

política animalista no va només 
de bones intencions o bones pa-
raules, que queden en no res quan 

pressupostos per afrontar les ne-
cessitats del veïnat. Es una llàstima 

temes importants, com aquest, en 
la discrecionalitat del govern de 
torn. La falta de criteris objectius 

els carnets d’alimentadores, el buit 
-

tat i estabilitat a la feina que es fa a 
les colònies, a les persones que les 
cuiden i a tot el veïnatge, es un la-
mentable cercle viciós.

-
cada situació en la qual es troben 
les Colònies del nostre terme, des 

que -una vegada per totes i consen-
suat amb l’associació animalista 

actuals responsables de les colò-
nies- es doni inici al treball cap a 
una efectiva regulació, en el marc 

de la nova Llei de Benestar Animal 

gestió i convivència entre el veïnat 
i les colònies felines. I que aquest 
siga un pas endavant per fer de les 
paraules i de les bones intencions, 
mesures que afavorisquen la con-
vivència i la cura dels nostres ani-
mals. Espere que aquesta iniciativa 

tinga tot el suport de la corporació 
municipal i no, com quan presen-
tarem la moció per evitar ni incitar 
el maltractament animal en les fes-
tes patronals, on una vegada més 
l’únic partit ecologista de Sant An-

Pau Andrés, periodista de la 
Regidor de Guanyem SAB y Diputat 

Provincial

Tornada a les 
aules

-

(els de les escoletes) serà la prime-
ra volta, altres canviaran de classe 
o de cicle, els adolescents entraran 

-
cles Formatius, els mes majors a la 

nous somnis o projectes en ment, 
donaran inici al curs.

Els ajuntaments i els equips di-
rectius dels centres educatius s’han 
preparat per a esta nova etapa 
educativa, realitzant durant l’es-
tiu obres d’adaptació o  reformes, 

modernitzacions d’equips, man-
teniment d’aules, espais verds, 

cuines o altres zones comuns, per 
-

cions possibles i que el retorn es 

cadascú vaja a cursar.
També iniciem el curs amb nous 

centres. A la comarca tenim una 
bona nova, l’antic Institut Nacional 

es va anomenar Institut d’Ensen-

Camp de Túria, ha sigut re em-
-

ra educativa, mes moderna, soste-

-

Botànic sense la qual no s’hague-
ren pogut dur endavant centenars 
de nous projectes i centres.

Segurament  les més de cinquan-
ta promocions que varem (m’incloc 
en este apartat) iniciar o cursar es-
tudis en este INB/IES Camp de Tú-

és que feia falta una nova infraes-
tructura per a les noves demandes 

-
dar menut, i tant, ja es va quedar 

de funcionament que ha perdurat 

curs, al igual que tots, ha com-
portat també alguns entrebancs. 

és complicat. Ara be, la tenacitat 
dels equips directius i els grans 
professionals que tenim en l’ensen-

sempre es minimitzen. Al igual que 
el suport municipal que tots els 
consistoris de la comarca aporten 
i realitzen en el manteniment es-
colar de primària, on les seues bri-
gades o personal de manteniment, 

consciència per a que el primer dia 
de cole estiga tot al seu lloc. A tots 
ells cal fer un agraïment pel seu 

Som una comarca viva i en 

nous veïns i veïnes a les diferents 
poblacions del Camp de Túria, 
molts d’ells en edats educatives 
primerenques, els quals reclamen 
més i millors dotacions. Esperem 
que este nou inici de curs ens por-

-
bertura de totes les places docents 
i l’ampliació de l’oferta educativa. 

Com deia un gran pensador, 
invertir en educació és donar un 
passaport a la gent jove que es pre-
para hui per a viatjar en el temps i 

del seu demà.

Paco Garcia Latorre, Portaveu 
Comarcal de Compromís
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El alcalde de Llíria, Joanma Miguel, y la concejala de Personas Mayores, Reme Tordera, visitaron el pa-
sado 14 de agosto a Pilar López Carrasco, que cumplió 100 años el pasado 9 de agosto. Los representan-
tes municipales le entregaron un detalle conmemorativo en nombre del Ayuntamiento por su centenario 
cumpleaños, que recibió acompañada por familiares y personal y compañeros de la residencia.

La vecina de Llíria Pilar López cumple 100 años
FOTONOTICIA

Melani García ha dado el salto 
de los escenarios al set de roda-
je. La joven cantante de l’Eliana 
debutará en el cine con su pri-
mer papel en la nueva película 
que el director Álvaro Fernández 
Armero (‘Ocho Apellidos Marro-
quíes’) ha rodado este verano en 
diversas localizaciones de Vizca-
ya.

De esta forma, los seguido-
res de Melani podrán disfrutar 

‘Los Muértimer’, relato de mis-
terio, terror y humor fúnebre 
basado en la trilogía de cómics 
‘Los Muértimer’ de la ilustrado-
ra francesa Léa Mazé que narra 
la historia de cinco amigos que 
descubren una trama de robos 
de joyas en un cementerio sin 
que ningún adulto los crea.

En el extenso reparto de la pe-

intérprete de l’Eliana, actores 
como Víctor Clavijo, Alexandra 
Jiménez, Fele Martínez, Belén 
Rueda y Pepe Lorente. Un re-
parto que cuenta con estos ve-
teranos actores y con un grupo 
de jóvenes intérpretes, como es 
el caso de Melani García, Iratxe 
Emparan y Diego Montejo. 

La joven de l’Eliana inició su 
carrera en la música tras ganar 
el talent televisivo ‘La Voz Kids’ 
y representar a España en Euro-
visión junior.

La película está producida por 

de la productora Mediaset Espa-
ña, y Álex de la Iglesia (Pokeep-
sie Films).

Melani debuta como 
actriz en la película 
‘Los Muértimer’                                              
LA JOVEN CANTANTE DE L’ELIANA 
COMPARTE RODAJE CON ACTORES 
COMO BELÉN RUEDA Y FELE MARTÍNEZ 

P. G.L’ELIANA 

Compromís l’Eliana inicia el nou 
curs polític com a part del govern

Una dona de 56 anys ha mort 
ofegada aquest dissabte en una 
piscina de l’Eliana. Segons ha 
informat el Centre d’Informació 
i Coordinació d’Urgències de la 
Generalitat (CICU) el succés es 

va produir al voltant de les 10.30 
hores del matí de ahir.

El personal sanitari desplaçat 
a la zona només ha pogut con-

informat les mateixes fonts.

L’ELIANA

Mor una dona de 56 anys ofegada 
en la piscina d’un chalé de l’Eliana

Després de l’acord aconseguit a 
l’inici de l’any, Compromís ha 
iniciat el curs polític com a part 
de l’equip de govern de l’Eliana  
amb la convicció de ser un actor 
clau en la resolució dels pro-
blemes de la ciutadania. Des de 
Compromís es manifesta com a 
objectiu principal treballar per 

en aquelles àrees que la població 
considera prioritàries.

El dret a un habitatge digne 

Aquest problema requereix d’ac-
cions urgents i coordinades des 
de les administracions. Compro-
mís considera que és fonamen-
tal que l’Ajuntament de l’Eliana 
prenga mesures i utilitze la seua 

-
gar aquesta situació. “El nostre 
compromís és treballar perquè 
aquest dret fonamental siga una 
realitat per a tots els veïns”.

La transició ecològica i la sos-
tenibilitat són pilars fonamen-
tals en l’agenda política de Com-
promís. “No es pot permetre que 
l’Eliana es quede enrere. L’ob-

jectiu marcat és que el poble siga 
un referent en la implementació 
d’un model energètic net, ami-
gable i sostenible que garantisca 
el benestar de les generacions 
presents i futures. Es tractarà de 
continuar avançant en projectes 
que asseguren un futur energè-
tic que cobrisca les necessitats 
de la comunitat sense compro-
metre el medi ambient”.

Compromís iniciarà reunions 
amb les associacions per realit-
zar un diagnòstic dels problemes 
que afecten la ciutadania i  abor-
dar-los de manera conjunta i 
efectiva. Es considera prioritària 
la col·laboració i la participació 
dels actors socials en la cons-
trucció d’un municipi més just 
i equitatiu. “Els càrrecs públics 
tenim l’obligació d’escoltar la 
gent i treballar per a solucionar 
els problemes que els afecten. 
En Compromís estem compro-
mesos amb aquesta responsa-
bilitat i amb la construcció d’un 
futur millor per a l’Eliana,” ha 
declarat Isabel Montaner, porta-
veu de Compromís per l’Eliana.



LLÍRIA

/ 29INFOESPORTS
actualitat poliesportivaSETEMBRE 2024

+ ESPORT

BÀSQUET

El Bàsquet Llíria ha 
debutat amb una con-
tundent derrota en 
la Copa d’Espanya 
enfront del Odilo FC 
Cartagena CB (65-
99). L’equip està al 
Grup H amb el Carta-
gena;  HLA Alicante; 
CB l’Horta Godella i  
CLASS Bàsquet Sant 
Antoni. Per altra ban-
da, Jordan Kaspers 
no continuarà vestint 
la samarreta del Llí-
ria. 

  PATINATGE

El primer tinent d’alcalde de Llíria, Paco Gorrea, i el regidor d’Esports i Salut, Nico Marco, han assis-
-

nadora valenciana Mireia Montilla, campiona d’Espanya i d’Europa en aquesta modalitat esportiva 
ha sigut l’encarregada d’impartir la sessió tècnica al llarg d’una intensa jornada.

RUNCÀNCER

El pròxim diumenge, 
15 de setembre, se 
celebrarà una nova 
edició de la marxa 
no competitiva de 4 
quilòmetres ‘Llíria 
contra el Càncer’ dins 
del circuit provincial 
RunCáncer Valen-
cia 2024 i en el marc 
de les festres patro-
nals de Sant Miquel. 
L’eixida de la prova 
esportiva serà a les 19 
hores des de la plaça 
Major de Llíria. Els 
dorsals es poden ad-
quirir a 5 euros i sa-
marretes a 7 euros. 

Els clubs de Llíria es donen cita en la Fira    
de l’Esport en el pàrquing de la Cultural
L’ESDEVENIMENT ORGANITZAT PER LA REGIDORIA D’ESPORTS, AMB DIVERSES 
EXHIBICIONS I ACTIVITATS, SE CELEBRARÀ EL DISSABTE 14 DE SETEMBRE
REDACCIÓ | Llíria celebrarà 
este pròxim dissabte, 14 de se-
tembre, una nova edició de la 
Fira de l’Esport, que reunix els 
diferents clubs de la localitat. 
L’esdeveniment, que organitza 
la Regidoria d’Esports, es des-
envoluparà al pàrquing de La 
Cultural entre les 10 i les 13 ho-
res. Però prèviament, a les 9.30 
hores, totes les entitats espor-

-
gagua, des del pavelló munici-

L’edil d’Esports, Nico Mar-
co, ha destacat que “promovem 
esta jornada per a jugar i gaudir 
en família, acostar els valors 
de l’esport a la ciutadania i que 
també puguen conéixer la gran 
oferta d’activitat esportiva i sa-
ludable que existix a la nostra 
ciutat a través dels seus clubs”. 

Les persones que visiten la 
Fira de l’Esport 2024 podran 

-
port de carrer, exhibicions de 
diferents modalitats, gimnàsti-
ca, ràdio en directe, rocòdrom, 
música i altres sorpreses. 
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RIBARROJA C.F.

FICHAJES

+ ESPORT+ ESPORT

Nueve caras nuevas del juvenil A

PRETEMPORADA

EL RIBARROJA CF CIERRA NUEVE FICHAJES ESTA TEMPORADA
REDACCIÓ | El primer equi-
po Juvenil del Ribarroja CF se 
ha reforzado de cara al próximo 
campeonato de liga con nuevos 
jugadores, que se suman a los 
que han sido renovados para 
conformar una plantilla compe-

Charbel Salame, un delantero 
muy correoso, con mucha en-
trega, y un buen disparo a gol; 
Nir Ohayon, portero de grandes 

-
llem Matías Peiró, medio cen-
tro todoterreno; el lateral Joel 
Palop;  Francisco Ariel Criston 

“Pancho” central contundente, 
muy buen juego aéreo y con bue-
na salida del balón; el portero 
Ian Moreto; el lateral zurdo Raúl 

-
ros Asier Ortíz y Asier López.

En la lista de renovaciones es-

un pulmón para el equipo, todo 
campista que se desenvuelve 
bien en cualquier posición del 
centro del campo;  el medio cen-

-
tro Alejandro  Montero; Hugo 
Ruiz; Iker Morodo; Juan Pablo 
Pina; Ventura Martínez, central 

con muy buena colocación y muy 
buen juego aéreo. Álvaro Ville-
gas central con buen desplaza-
miento de balón y buen golpeo 
con pierna izquierda; Quique 

bajo palos; Rubén Fortea, po-
-

sión del juego y muy asociativo; 
-

lente con mucho recorrido en la 

Vicente Fortea se une como 
nuevo  entrenador de porteros 
del   Juvenil.

El Ribarroja CF ha anun-
ciado la renovación de 
Álvaro Peris para la nue-

-
je del portero Giovanny 
Ochando para reforzar 
al primer equipo.

Los equipos de la escue-
la del Ribarroja CF con-
tinúan con los partidos 
de pretemporada. En 
los últimos amistosos 
disputados, el alevín B 
perdió contra el Pedral-
ba (4-3);  y el alevín C y 
el A cayeron en casa con 
el Llíria (1-3) y (1-2). En 
infantiles, el A perdió (3 
-4) contra el Cracks; el C 
cayó ante el Jesuitas (4- 
2); el A ganó en Zafranar 
(3 - 5) y el B perdió (2 - 6) 
contra el Moncadense.

TECNIFICACIÓN

El primer equipo del Ribarroja CF, que la pasada temporada se quedó a las puertas 
del ascenso, ha completado la pretemporada antes de afrontar el campeonato de liga 
en el que vuelve a aspirar al objetivo del ascenso. Carlos Ortí volverá a sentarse en el 
banquillo para dirigir al equipo que ha mantenido el bloque y ha sumado experiencia.

AMATEUR A
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BÉTERA

SOLIDARITAT
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Lola Caballero (SOS Bétera), al 
Campionat del Món de Austràlia

PESCA

HA SIGUT UNA DE LES SIS NADADORES ESPANYOLES SELECCIONADES  
REDACCIÓ | La representant 
del SOS Bétera, Lola Caballero, 
ha participat aquest estiu a Aus-
tràlia al Campionat del Món de 
Salvament i Socorrisme després 
de ser seleccionada per a dispu-
tar aquesta competició.

L’alcaldessa de Bétera, Elia 
Verdevío, va rebre la jove es-
portista per desitjar-li sort en 
aquest Mundial que se celebra 
del 26 d’agost al 2 de setembre 
a la ciutat australiana de Gold 
Coast, considerada el bressol del 
salvament i el socorrisme. “És 
un orgull rebre ací a Lola Ca-
ballero, una esportista a la qual 
hem vist créixer esportivament 
i que ens ha regalat moltes ale-

gries amb cada victòria aconse-
guida”, ha destacat.

Caballero ha format part de la 
Selecció Espanyola, composta 
únicament per sis integrants de 
tot el país. 

El combinat nacional ha parti-
cipat en aquest Campionat Mun-
dial competint, Caballero, en la 
categoria Absoluta. “Que entre 
les sis nadadores espanyoles es-
tiga Lola és una satisfacció per al 
poble de Bétera”, ha assenyalat.

La modalitat de salvament i 
socorrisme estarà inclosa, per 
primera vegada, en el programa 
dels Jocs Olímpics de Brisba-
ne 2032 com a esport convidat, 
un al·licient per a Lola Caballe-

Campionat, continuarà a Aus-
tràlia convidada per un club 
local i viurà una apassionant 
experiència esportiva i personal 
entrenant també amb la vista 

World Games de 2025 que es 
disputaran en Chengdú (Xina). 
Un somni que l’alcaldessa con-

compta amb el suport de l’Ajun-
tament de Bétera”. 

A més de signar al llibre d’ho-
nor del Consistori, Caballero ha 
rebut de mans de Verdevío una 
bandera de Bétera “perquè one-
ge en terres australianes i sem-
pre porte el seu poble amb ella”.

L’esportista de Sant An-
toni de Benaixeve David 
Lara recorrerà els 102 
quilòmetres que separen 
Madrid de Segòvia per 
a donar visibilitat a la 
Fundació Diabetis Zero, 
l’única ONG espanyola 
que recapta fons per a la 
investigació d’una cura 
de la diabetis tipus 1. El 
runer participarà en la 
prova d’ultratrail que 
uneix la plaça de Castella 
de la capital d’Espanya 
amb l’aqüeducte romà 
de Segòvia a través de les 
vies pecuàries del Camí 
de Santiago. El temps 
màxim per a completar 
el recorregut que disco-
rre a través d’una desena 
de municipis de les dues 
províncies espanyoles és 
de 18 hores.

L’esportista de la Pobla 
de Vallbona Ornella Tos-
ta s’ha proclamat cam-
piona del món de pesca 
per equips amb la Selec-
ció Espanyola durant la 
disputa de la trentena 
edició del Campionat del 
Món d’Aigua dolça. A 
més d’aquest important 
èxit col·lectiu aconseguit 
pel combinat nacional 
en aquesta competició 
internacional, aquesta 
veïna de la comarca de 
Camp de Túria, ha acon-
seguit un meritori cin-

-
ció general en categoría 
individual gràcies a la 

al llarg del torneig que 
s’ha celebrat en aigües 
de Portugal aquest estiu.

El Trinquet Municipal el Rullo de Riba-roja de Túria acollirà partides de les competicions de pilota valenciana de la 
Copa Caixa Popular Pro 1, Pro 2 y Raspall femení que s’ha presentat al trinquet Pelayo de València. L’alcalde de Ri-
ba-roja, Robert Raga, va donar suport, especialment, a l’equip d’Escala i Corda, Pro 2, professional ‘Ajuntament de 
Riba-roja-Hidraqua’, integrat  pel pelotari local Mario, i acompanyat per Rubén i Canya. 

  PILOTA VALENCIANA
PUJADA A LA MONTIELETA

La Pujada a la Montiele-
ta de Benaguasil organit-
zada pel club local ACPL 
(A Córrer Per L’Horta) 
i l’Ajuntament se cele-
brarà el dissabte 21 de 
setembre amb el seu ha-
bitual recorregut de 10 
quilòmetres per vies ur-
banes i rurals del terme 
municipal. La prova està 
en el Circuit de Carreras 
de la Diputació.
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